
GLASILO DELOVNEGA KOLEKTIVA TOVARNE GLINICE 
IN ALUM IN IJA  „ B O R I S  K I D R I Č ” KIDRIČEVO *

j Srečno, zdravo  in uspešno t
novo leto 1979! I

Želijo vsem našim delavcem z družinami, upo- X 
kojencem, fantom, ki služijo vojaški rok in vsem 4  
našim štipendistom: y

— samoupravni organi DO in SOZD 4
—  družbenopolitične organizacije 4
— vodstvo DO in SOZD UNIÀL 4
— uredniški odbor »Aluminija« ^
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Letošnje praznovanje
21. novembra smo v TGA 
pričeli z dogodkom, ki po
meni eno od velikih pre
lomnic v zgodovini alu
minijske industrije na na
šem območju. Po daljšem 
obdobju v katerem TGA 
pravzaprav ni imela po- 
membnejih investicij, smo

pričeli z gradnjo livarne, 
ki bo stala na 4500 kva
dratnih metrih površine 
z vsemi pripadajočimi 
prostori. V novi proizvod
ni dvorani bodoče livar
ne ibodo vgrajene instala
cije , ki bodo omogočile 
letno proizvodnjo do
10.000 ton ozko litega tra-
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Ko bo pred vami ta 
številka »ALUMINI
JA« se bo letošnje le
to že iztekalo. Nedvom
no si bomo postavili 
vprašanje kakšno je 
bilo. Dali plodno in 
uspešno, dali bogato in 
polno raznih spremi
njanj, prav tako pa bo 
sledilo marsikatero 
vprašanje, dali smo 
sploh storili vse kar bi 
tudi morali?

Res je leto 1978 mi
nilo kot že mnoga do
sedanja, pa čeravno je

bilo, kot smo že ome
nili polno razburjanj 
tako doma kot v sve
tu, saj je bilo mnogo 
gospodarskih in tudi 
pomembnih političnih 
dogodkov, o katerih pa 
smo redno in sproti 
obveščali naše bralce. 
Na pragu novega leta, 
ki s seboj brez vsakr
šnega dvoma prinaša 
za mnoge srečne tre
nutke prav tako pa za 
mnoge tudi razočara
nja, moramo pogledati 
naše predstoječe nalo- 

(Nad. na 2. strani)

ku, 5.000 ton rondelic,
5.000 ton lite žice in pro
izvodnjo 10.000 ton širo
ko litega traku. Nekoliko 
pozneje bo montirana tu
di linija za izdelavo izpa- 
rilcev.

V celotno investicijo, ki 
bo veljala okrog 260 mili
jonov dinarjev so združile 
sredstva vse TOZD v 
TGA, s krediti pa bodo 
pomagali: Kreditna banka 
Maribor, s poslovno enoto 
v Ptuju ter proizvajalci o- 
preme in gradbenih ob
jektov.

Po svečani seji delav
skega sveta TOZD prede
lava aluminija v ponede
ljek 20. novembra v pro
izvodni dvorani sedanje 
livarne, katere so se po
leg delavcev udeležili 
predstavniki TOZD v ok
viru TGA, predstavniki 
UNIAL in predstavniki 
družbeno-političnih skup
nosti in regije, je bila o- 
srednja svečanost na sa
mem gradbišču nove li
varne. Še preden je livar

(Nadaljevanje na 3. tr.)

Temeljni kamen za novo livarno
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Organiziranje zveze komuiislov- 
akcijske konference

Nadaljnjo dograjevanje 
političnega sistema socia- 
stične samoupravne demo
kracije in organizacijske 
spremembe v ZK, spreje
te na Vili, kongresu ŽK 
Slovenije in XI. kongresu 
ZK Jugoslavije, pomenijo 
tudi za Zvezo komunistov 
spremembe v njenem i- 
dejnopolitičnem delova
nju, akcijski učinkovitosti 
in metodah dela ZKS.

Še bolj kot doslej je 
potrebno utrjevati Akcij
sko naravnanost slehernega 
člana ZK in sicer najprej 
v OO ZKS (zato morajo 
biti sestanki dogovor za 
akcijo) in preko nje v 
vseh oblikah družbenopo
litičnega dela: v sindika
tu, SZDL, ZSMS, KS, dru
štvih in družbenih orga
nizacijah, v delegacijah, 
SLO in drugod. Spoznati " 
in uresničiti moramo, da 
smo komunisti najodgo
vornejši pred delavsMm 
razredom; uresničevanje 
sprejetih dogovorov, skle
pov in stališč pa lahko 
dosežemo samo z zavest
no disciplino, akcijo in 
argumenti znotraj razre
da v uresničevanju demo
kratičnega pluralizma sa
moupravnih interesov.

Spremembe v organizi
ranosti in metodah dela 
ZK so narekovali novi 
demokratičnejši samou
pravni odnosi, Ustava, ■ 
zakon o združenem delu 
in drugi sistemski zakoni. 
Če teh pomembnih usme
ritev ne bomo. izvajali, 
bomo še vedno ostajali 
na slabostih forumskega 
dela, zaprtosti osnovnih or
ganizacij, v čakanju na skle
pe višjih organov, skratka 
akcija bi se izvajala le 
zgolj v ZK, ki s  takšno me
todo ne bi dosegla svojega 
avantgardnega značaja. 
Gre za to, da spremenimo 
metode, da uveljavimo no
ve samoupravne in dru

žbenoekonomske odnose, 
da bo sleherni posamez
nik subjekt politike. Ust
variti moramo takšne me
tode družbenopolitičnega 
dela, da se ne bomo po
navljali in vsi sprejema
li sklepov iz tèga področ
ja temveč, da bo vsaka 
družbenopolitična organi
zacija po svojih nalogah 
nadaljevala akcijo, ob 
vsem tem pa mora OO 
ZKS dati pobudo za raz
reševanje vprašanj, na
daljevati pa jo je potreb

no v sindikatu, SZDL, 
ZSMS, delegaciji, samou
pravnem organu itd ...

Vsled tega in drugih 
lastnosti so bile ukinjene 
konference ZK s sekreta
riati v združenem delu, 
ostali pa so še sveti ZKS 
v krajevnih skupnostih, 
vendar samo kot metoda 
dela, ne pa kot oblika.

Čeprav so bili sklepi v 
prejšnjih konferencah la
hko veljavni šele, ko so 
jih potrdile OO ZKS, se 
(Nadaljevanje na 3. str.)

Iz Impolove livarne

Srečno novo leto 1979!
(Nad. s 1. strani) 

ge, ki so zanos še kako 
pomembne, saj bomo 
morali vsi skupaj de
lati več, boljše in se
veda cenejše. To ra
zumljivo velja za prav 
vsa področja ter za za
poslene v  Tovarni gli
nice in aluminija »BO
RIS KIDRIČ« Kidriče
vo.

Kvaliteta in cena 
postajata vsako leto 
zahtevnejši merili na 
domačem in na tujem 
trgu. Zato bodo lahko 
samo tisti, ki bodo po
slovno uspešni, razvi

jali svoje TOZD in DO, 
pa tudi več prispevali 
za razvoj vseh drugih 
dejavnosti v  krajevni 
skupnosti in občini. 
Smotrnejše bomo mo
rali izkoriščati delovni 
čas in naše proizvajal
ne naprave. Izboljšanje 
izplena, znižanje nor
mativov in s tem tudi 
zmanjšanje odpada in 
izgub ter posebna šted
nja s surovinami in e- 
nergijo, je za nas v 
tem trenutku najpo
membnejše in v  no
vem letu 1979 morda 
tudi uspešnejše ali pa
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tudi obratno.

Možnosti šmarno še 
dovolj, od nas vseh pa 
je odvisno, kako bomo 
le-te znali in tudi ho
teli izkoristiti v znos
nih in možnih okvirih.

Teh nekaj ugotovi
tev ob razmišljanju ob 
prihajajočem novem 
letu 1979 pa velja tudi 
vsem skupaj zares 
SREČNO IN USPEŠNO 
NOVO LETO 1979. 
OBILO SREČE IN 
ZDRAVJA IN VELIKO 
NOVIH DELOVNIH 
ZMAG IN USPEHOV!

France MEŠKO
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Beseda urednika

Samo nekaj dni nas še loči od dneva, ko bomo rekli 
starem u 1978. le tu  srečno in  prav tako  zaželeli tud i SREČ
NO NOVO 1979. LETO! Odveč b i bilo naštevati vse ra 
dosti, tegobe in problem e, ki so nas sprem ljali v  m inu
lem  letu, zato je  toliko bolje, da  čim prej pozabimo n a  ra 
zočaranja in  problem e le ta  1978 te r  se z vso resnostjo 
ra je  lotimo problem ov, ki stojijo  pred nam i — katere 
nam  prinaša  novo leto 1979.

Tudi v našem  uredništvu bi beležili, da  bi se naše 
skupno delo zares izboljšalo z Vašim nadaljn jim  in  še 
večjim  sodelovanjem  z nami. Poznamo razm ere v ka te
rih  se žal nahajam o v  naši delovni organizaciji, pa  zato 
brez dvom a najbolj pogrešam o v  glasilu, tu d i določene 
obrazložitve dejanskega stan ja  v tak i obliki, ki bi bila 
razu m ljiva p rav  slehernem u delavcu, k a jti  ne rabim o 
raznih  stran i glasila z nepreglednim i številkam i in  m no
gimi tu jkam i, am pak krajšo  konkretno  inform acijo o 
našem  sedanjem  položaju in  vsaj okvirno o naših bodo
čih perspektivah, k i nas p rav  gotovo še kako zanim ajo 
glede na  našo prihodnost razvoja. To pa odkrito povedano 
pomeni, da  b i se večkra t v glasilu oglašali tud i naši stro
kovnjaki, naše strokovne in  ostale službe te r  tako do
končno le tu d i pokrili vrzel, k i je  glede na  sodelovanje 
tak ih  profilov v  m nogih ostalih glasil delovnih organiza
cij še kako vidno in  tu d i zelo uspešno.

Pregled ali bolje rečeno vpogled na  stran i precejšnje
ga števila glasil DO lahko ugotovimo le to , da  so mnogi 
sestavki napisani resnično tako, da  so slehernem u delav
cu v DO razum ljivi, ke r so konkreten  in  razum ljiv pov
zetek iz m orja  številk, analiz, grafikonov in  podobno. 
Upajmo, da  bo v  novem  letn iku  izdajan ja  našega glasi
la, tu d i v  te j  sm eri krenilo  na  bolje, k a r  pa  je tu d i naša 
edina in  skupna želja.

Seveda pa  si želimo tu d i sodelovanja v drugih  obli
kah p ri oblikovanju našega »ALUMINIJA«, pa  zato vabi
mo tu d i vse tiste , k i znajo napisati tu d i kako izvirno 
šalo v  obliki hum orja, anekdote a li podobno. Nekaj jih  
danes objavljam o, vendar pa  m oram  povdariti, da  so 
za začetek povzete iz nekaterih  glasil naših  sosednjih 
delovnih organizacij v  k a te rih  im ajo tak e  in  podobne 
rubrike  že k a r ustaljene in  so nepogrešljiv sestavni del 
glasila. Prepričan i smo nam reč, da je  m ed nam i mnogo 
tak ih , k i se znajo pom eriti tu d i v  te j  panogi, so pa  tudi 
taki, k i znajo še kaj več in  p rav  hvaležni jim  bomo, če 
se nam  bodo oglasili s prošnjo seveda, da  ne b i vrgli 
puške v koruzo že k a r na  začetku, če ne bi steklo vse 
po njihovih željah.

V ečkrat sem povdarjal, da si želimo največ krajših  
sestavkov, k i so p rav  p rije tn i za b ran je  in  pritegnejo 
bralca. Seveda m ora b iti po nekaj iz vsakega našega 
področja, iz DO, in  občine, k a r je  še večji .dokaz, da je 
dana  možnost p rav  vsem, ki to  želijo, predvsem  se pa 
razum ljivo želimo posvetiti našim  notran jim  problem om  
in  predlogom  za njihovo reševanje in odpravo.

č lan i uredniškega odbora si vsekakor želimo, da bi 
nam  podali pripom be in  predloge v naslednjem  le tu  prav 
vi, dragi bra lc i in  sodelavci in  srečni bomo, če se nam  bo 
vsem  skupaj le nekaj posrečilo, sa je  treb a  le nekje res
no pričeti.

Ni pa  n iti najm anj odveč trd itev , da  naše glasilo le 
počasi dela sm ele korake naprej k  tistem u k a r  si vsi tudi 
želimo — glasilo po naši m eri in  prikrojeno našim  vsak
danjim  problem om  v  DO, KS in  občini, saj so to  naša 
najzanim ivejša področja s katerim i se vsakodnevno sre
čujem o v  okolju v  katerem  živimo in  delamo.

N aj bo ob koncu letošnjega le ta  s tem  zaključena 
tu d i naša ru b rik a  — »BESEDA UREDNIKA« v  želji, da 
se še naprej zalagamo za skupen napredek in  razvoj na
šega glasila.

Hvala za po trp ljen je , vsem  sodelavcem za sodelova
n je, vsem  skupaj pa zares prisrčno praznovanje p rav k ar 
prihajajočega le ta  1979!

Vaš
urednik



v znamenju
(Nadaljevanje s 1. strani) 
Ivan Kukovec, ki je v li
varni zaposlen že 24 let 
pritrdil na temeljni steber 
bodoče livarne spominsko 
obeležje, glavni direktor 
tovarne glinice in alumi
nija Milan Krajnik dipl. 
oec. v svojem govoru pov- 
daril, da predstavlja ta in
vesticija začetek inten
zivnega razvoja TOZD, 
vezanega na modernizaci
jo in razširitev zmogljivo
sti v TGA in prvo večjo 
investicijo v smeri ures
ničitve srednjeročnega 
programa razvoja. Dejal 
je, da je namen te inve
sticije zagotoviti livarniš- 
ke kapacitete za bodočo 
povečano proizvodnjo alu
minija, poleg tega pa 
predstavlja rentabilno na
ložbo, ki zagotavlja kvali
teto proizvodov v okviru 
TGA in SOZD UNIAL.

V novi livarni bo našlo 
zaposlitev okrog 150 de
lavcev in kar je zelo po
membno, skoraj polovica 
opravil in nalog bo tak
šnih, da jih bodo lahko o- 
pravljali za delo manj 
zmožni delavci. Objekt bi 
naj bil po načrtih pod 
streho januarja, dokon

Temeljni kamen

čan pa v septembru 1979. 
Do leta 1980 naj bi insta
lirali vso potrebno opre
mo in istega leta naj bi 
livarna začela poskusno 
obratovati. Sedaj so na 
gradbišču delavci SGP 
»Konstruktor« iz Maribo
ra, pozneje pa se jim bo
do pridružili delavci »E- 
lektrokovinarja« iz Ptuja 
in mnogi drugi.

Osrednje svečanosti na 
gradbiču pod geslom: 
SKUPNA PRIZADEVA
NJA NAŠ TEMELJ bo
dočnosti, so se poleg veli
kega števila delavcev u- 
deležili tudi predstavniki 
političnega in družbenega 
življenja občine in regije. 
Med gosti so bili: predsed
nik skupščine občine Ptuj, 
dr. Cvetko Doplihar, pred: 
sednik izvršnega sveta 
skupščine občine Ptuj, 
Franjo Gnilšek dipl. ing., 
sekretar medobčinskega 
komiteja ZKS Maribor, 
Alojz Gojčič in drugi. V 
krajšem kulturnem pro
gramu je sodelovalo zra
ven godbe na pihala TGA 
in moškega pevskega zbo
ra DPD »Svoboda« Kidri
čevo še 120 učenk in učen
cev osnovnih šol iz Žetal,

Leskovca in Kidričevega, 
nad katerimi ima naša de
lovna organizacija pokro
viteljstvo. S pesmijo, če
stitkami in najlepšimi že
ljami delovnemu kolekti
vu, so se pridružili praz
novanju. S kraja priredit
ve so odnesli delavci TGA 
dva venca in ju položili 
pred spomenik in oprsje 
BORISA KIDRIČA, veli
kega revolucionarja in he
roja, čigar ime nosi naša 
delovna organizacija ter 
se tako poklonili njegove

mu spominu.
Po zaključku svečanosti 

na gradbišču, ko je čez 
Dravsko polje izzvenela 
pesem iz 120 mladih grl, 
je pomočnik glavnega di
rektorja Jernej Kostajn- 
šek dipl. ing. s krajšim 
nagovorom v avli uprav
nega poslopja otvoril pr
vo razstavo inventivne de
javnosti v TGA. Ob tem 
velja povdariti, da je bila 
prva razstava množične 
inventivne dejavnosti 
skrbno in dobro priprav

ljena z namenom da 
vspodbudi k delu vse tiste, 
ki želijo postati inovator-, 
ji, to je vse tiste, ki ima
jo voljo in željo po ustvar
janju.

Na pobudo konference 
sindikata TGA »Boris Ki
drič« Kidričevo, so se tu
di letos ob tovarniškem 
prazniku v velikem števi
lu sestali naši upokojeci. 
To že tradicionalno sreča
nje je bilo v dvorani o-; 
brata družbene prehrane 
v soboto 18. novembra. 
Zbrane je najprej pozdra
vil Ivan Mazera, predsed
nik konference sindikata 
TGA. V priložnostnem 
kulturnem programu so 
poleg godbe na pihala in 
moškega pevskega zbora 
tudi tokrat nastopili u- 
čenci osnovnih šol iz Že
tal, Leskovca in Kidriče
vega. V prisrčnem vzduš
ju, ki je vladalo v dvo
rani vse do poznih po
poldanskih ur smo bili 
priče ž i v a h n i m  razgovo
rom in zanimanju za to
varno, njen razvoj in na
predek.

Andrej Podbreznik

Organiziranje zveze komunistov - akcijske kenfereoce
(Nadaljevanje z 2. strani) 

j' •
je kljub temu čakalo, kaj 
bo sklenila konferenca ZK 
v združenem delu. To pa 
je onemogočalo čim širše 
razprave o določenih 
vprašanjih, saj so s bili 
sklepi konference često
krat formalno potrjeni v 
OO ZKS. Zato imamo da
nes akcijske konference, 
problemske konference, 
tematske konference ZK 
in podobno, ki pa nimajo 
oblike sklepanja, temveč 
poenotenje mnenj članov 
ZK o določenih vpraša
njih. Skupno sprejeta sta
lišča in poenotenje o kon
kretnih vprašanjih na ak
cijskih konferencah, pa 
bodo člani ZK uresniče
vali v OO ZKS. Zato mo
ra prihajati do večkratne 
pobude za sklic akcijskih 
konferenc, kjer naj člani 
ZK politično razpravljajo 
in zavzemajo stališča, si 
poenotijo mnenja ter gre
do v akcijo. Zato tudi ni 
pomembno, koliko udele
žencev naj bo na akcijski 
konferenci, temveč izha
jamo iz političnih pobud 
za akcijo.

Pobudo za sklic akcij
ske konference ZKS lahko 
poda član ZK, sekretar 
OO ZKS, osnovna orga
nizacija ZK, član komite
ja, zadolžen za določeno 
področje, sekretar komi

teja, komite občinske kon
ference, izvršni sekretar
ji v CK ZKS. Navsezad
nje so akcijske konferen
ce tiste, ki združujejo ak
tivnost vseh komunistov 
v delovni organizaciji. 
Brez akcijskih konferenc 
ali podobnih metod lahko 
to pomeni zapiranje v la
sten TOZD, nerazumeva
nje druge TOZD, čeprav 
vemo, da so si TOZD med 
seboj povezane in medse
bojno odvisne.

Akcijske konference 
ZKS niso tiste, kjer bi se 
prezentirala suhoparna 
poročila posameznikov, 
oziroma, da so zgolj in
formativne; akcijske kon
ference morajo biti vse
binsko pripravljene, izlu- 
ščeni morajo biti ključni 
vsebinski problemi, o ka
terih si naj člani ZK poe
notijo svoja stališča ter 
jih uresničujejo v OO 
ZKS. Zato naj bo na ak
cijskih konferencah izpo
stavljeno največ dvoje 
problemskih vprašanj, 
konferenco pa naj vodi ti
sti, ki bo znal osvetliti 
ključna vprašanja za raz
pravo. V tem smislu mo
rajo akcijske konference 
predstavljati vsebinsko 
osnovo poenotenja mnenj 
za nadaljnjo vsebinsko 
akcijo.

Potrebno je, da na ak- Prvi steber

cijskih konferencah sode
lujejo tudi drugi člani ZK 
odgovorni za posamezna 
področja, predvsem zara
di temeljitejšega informi
ranja.

Če želimo, da bodo ak
cijske konference dobile 
svojo vsebino in akcijo, 
se moramo prav tako za
vzemati, da se bodo OO 
ZKS v OZD med seboj 
sestavljale (npr. TOZD iz 
proizvodnje in DSSS itd.). 
Razviti moramo tudi pra
kso, da se bodo OO ZKS 
v TOZD sestajale z OO 
ZKS v drugi delovni or
ganizaciji, z OO ZKS v 
krajevni skupnosti, ž de
legacijo, da bodo osnovne 
organizacije dajale na 
dnevne rede tista vpraša
nja, ki jih obravnava 
skupščina družbenopoli
tične skupnosti, oziroma 
samoupravna interesna 
skupnost. Akcijske konfe
rence je potrebno razviti 
v krajevnih skupnostih 
na podoben način kot v 
združenem delu, v delov
nih skupnostih in drugod.

Spreminja se tudi fun
kcija občinske konference 
ZKS — ta mora postati 
akcijsko operativna, ko
mite občinske konference 
ZKS pa zgolj politično 
izvršilni organ za izvaja-

(Nadaljevanje na 5. str.)



VEĆ ZAVESTI DVT ODGOVORNOSTI
V vseh TOZD v naši 

DO so odbori za druž
beno samozaščito in ljud
sko obrambo razpravljali 
tudi o varnostni oceni v 
tretjem tromesečju letoš
njega leta in k že sprejeti 
varnostni oceni iz pričetka 
leta, dodali še nekaj točk, 
o katerih je tekla razpra
va. O teh varnostnih o- 
cenah so spregovorili tu
di DS v TOZD prav tako 
pa so o tistih bili sezna
njeni delavci na zborih de
lavcev (vsaj v TOZD to
varna glinice je bilo ta
ko).

V začetku meseca de
cembra pa so na nivojih 
OO ZK spregovorili tudi 
precej o dveh dopisih, ki 
sta se nanašala na preko
račitev izplačila OD v ok
viru samoupravnega spo
razuma grupacije ter spre
jem določenih ukrepov do 
konca leta in seveda za 
naprej. Kaj bi lahko re
kli o vsem tem? Na se
stanku članov OO ZK je 
tekla živahna razprava po 
teh vprašanjih, bilo je po
danih nekaj konkretnih in 
koristnih predlogov ter 
mnenj predvsem pa o tem, 
da se bo potrebno na do
ločenih področjih mnogo 
bolj odgovorno obnašati, 
pri čemer s ta . nujno po
trebna dva bistvena ele
menta in sicer naša zavest 
in odgovornost, da delov
ne discipline sploh ne o- 
menjam.

Seveda je treba takoj 
tudi poudariti, da pri ta
kih razpravah ni treba u- 
stvarjati nobene panike in 
zmede, ampak se pogovo
riti v treznih Okvirjih sa
moupravnega odločanja 
podvzeti ukrepe, ki bodo 
garant v našem bodočem 
delu. Iz bogate razprave 
ni bilo težko izluščiti dej
stva, da lahko sami še 
precej storimo, da izbolj
šamo naše stanje, kar še 
predvsem velja pri iska
nju notranjih rezerv, 
predvsem pri racionalnem 
trošenju surovin, saj je 
potrebno planirane nor
mative v čimvečji meri re
alizirati in voditi vso skrb 
in odgovornost. Prav goto
vo ni moč v večji meri u- 
st var j ati nekih posebnih 
premikov, saj na same 
višje cene surovin resnič
no nimamo nobenega vpli
va-, da pa še vidimo okrog 
sebe vrsto možnosti s ka
terimi bi naš osebni fak
tor imel bistveno vlogo v 
smeri izboljšanja delovne 
discipline in s tem že 
tudi določen uspeh.

Mirno si lahko damo 
roko na srce (menda prav 
vsi), da zelo polagamo 
malo pozornosti do naših 
proizvodnih in ostalih na
prav, da ne vladajo med 
nami tisti prav tovarniški 
sodelavski odnosi, kar lah
ko vidimo in čutimo mno
gokrat pri svojem delu. 
Resnično žalostno je dej
stvo, da se v zadnjem ča
su ponovno pojavljajo 
razne tatvine, da izgine

sodelavcu zaboj orodja s 
katerim je zadolžen, da se 
ne vodi dovolj pozorno
sti pri samem procesu kar 
bi lahko večkrat imelo 
tudi hude in težke posle
dice za proizvodnjo. Tak 
primer je bil tudi v TOZD 
tovarna glinice, kar kaže 
kje je še naša zavest, naš 
čut do tega, da je to naša 
skupna lastnina in da smo 
za isto tudi enako odgo
vorni.

Ne pretiravam, če pov- 
darim, da se zelo neodgo
vorno ponašamo tudi kot 
člani kolektiva v okviru

družbene samozaščite, ka
tera ima nedvomno realen 
in konkretno zastavljen 
cilj. Pri oceni (varnostni) 
se je tudi ugotavljalo, da 
tudi sama politična situa
cija ni več taka, kot je to 
bila pred časom in na ka
tero smo se takrat še koli
kor toliko pohvalili. To 
nam dokazujejo tudi raz
ne politične akcije, ki ne 
uspevajo v celoti, da pa o 
solidarnostnih niti ne go
vorimo.

Dobro se sicer zaveda
mo v kakšnem položaju 
se tudi sami nahajamo, to

da večkrat je treba veli
ko bolj realno in odgovor
no pogledati okrog sebe 
in določene akcije tudi 
konkretno ter tehtno pre- 
analizirati in če se z njo 
ne strinjamo tudi odkrito 
povedati zakaj ne. Prav 
zato pa že ne vem koli
kokrat povdarjam, da je 
temu mnogo kriva tudi 
naša obveščenost, saj vi
dimo in spoznavamo, da 
so delavci premalo kon
kretno obveščeni o raznih 
pomembnih dogodkih za 
katere bi morali jasno ve
deti preden se za nekaj 
opredeljujemo. Tudi v

tem se zrcali naša zavest 
in odgovornost do tega 
vprašanja, ki. je prav ta
ko še kako pomemben in 
mnogokrat še kako odloči
len faktor.

Vsi skupaj se moramo 
enotno truditi za to, da 
se dobri tovariški in 
medsebojni odnosi ter za
upanje ponovno vrne med 
nas in prepričan sem, da 
je to prvi korak k temu 
za čemer stremimo in tu
di od našega skupnega de
la pričakujemo v predsto
jećem letu 1979, ki prav 
gotovo ne bo lahko, ven
dar bomo s složnostjo in 
delovno disciplino skoraj 
gotovo kos nalogam, ki so 
pred nami, saj smo do 
sedaj predvsem v zadnjem 
času dovolj sami občutili 
v kakšnem položaju se 
nahajamo in kaj nam je 
pravzaprav storiti v teni 
trenutku. Tisto, kar pač 
sami kot taki lahko stori
mo, predvsem v okviru 
doslednega izpolnjevanja 
stabilizacijskega programa, 
ki se je v TOZD glinice 
še kar dobro izvajal (za 
druge TOZD žal ne vem).

Zelo dobro smo lahko 
ugotovili naše dejansko 
stanje, ko smo razpravljali 
o poslovnih rezultatih za 
prvih devet mesecev leta 
1978, to pa istočasno tudi 
pomeni, da moramo zasta
viti v naslednjem letu vse 
sile za dvig naše proizvod
nje, za storilnost dela in 
produktivnost, saj nam je 
samo to jamstvo za. uspe
he in naš cilj, ki si ga vsi 
najbolj želimo to je, po
rast naših osebnih dohod
kov in rast življenjskega 
standarda. In prav zato 
mora končno sleherni iz
med nas priti do spozna
nja, da smo sami gospo
darji naše usode ter spoz
nati kje so sploh meje na
še zavesti, odgovornosti in 
delovne discipline^-1-; ra
zumljivo pa vse to velja 
tako za vse neposredne 
proizvajalce na delovnih 
mestih v TOZD, kot ena; 
ko za naše strokovno vod
stvo in vse službe, saj bo 
zastavljen cilj dosežen pod 
takimi pogoji za katere 
pa vemo prav vsi, žal pa 
jih vsi dosledno tudi ne 
izvajamo in ne izvršujemo 
tistega za kar je kdo zai 
dolžen in resnično odgo
voren.

Če smo torej že kovači 
svoje lastne usode, potem 
bodimo tudi tisti, ki si 
jo bomo sami znali dobro 
ukrojiti in doseči boljše 
proizvodne uspehe v na
slednjem letu 1979. Ni 
nam potrebno nadzorovati 
eden drugega, zelo prav 
pa je,'če se med seboj o- 
pozarjamo na storjene na
pake ter iste s skupnimi 
močmi — seveda brez za
mere, tudi odklanjamo v 
našem skupnem interesu!

F. Meško

JUBILANTI

Jubilejna listina za 30 let v TGA

Jubilantom je v TOZD proizvodnja aluminija spregovoril direktor Marjan
Gorčenko, dipl. ing.



P O T O  Z A P U

O pomenu nove investicije je govoril Milan Krajnik, 
glavni direktor TGA

Otroci iz šol Kidričevo, Leskovec in Žetale so čestitali 
k prazniku s pesmijo

Delavcem naše tovarne je v imenu gostov čestital k 
prazniku in pričetku nove naložbe, predsednik Skup
ščine občine Ptuj dr. Cvetko Doplihar

Svečana seja delavskega sveta TOZD predelava alumi
nija v livarni

Posebni delegaciji sta položili vence k spomeniku in 
doprsnemu kipu Borisa Kidriča

(Nadaljevanje s 3. strani)

nje sklepov občinske kon
ference ZKS, ki predvsem 
odgovarja za določeno po
dročje. Imel bo tudi mož
nost sklicevati sekretarje 
OO ZKS po določenih po
dročjih dela, za katere je 
član komiteja zadolžen. 
Med tem pa morajo člani 
občinske konference ZKS 
vzdrževati redne stike z 
zadolženimi OO ZKS za 
izpeljavo določenih nalog, 
o katerih je sklepala kon
ferenca. Zato je potrebno 
pred sejo občinske kon
ference poslati pripravlje
no gradivo v OO ZKS, 
da bodo mnenja, stališča 
in sklepi OO ZKS dejan
sko prisotni v občinski 
konferenci, ki pa je odgo
vorna skupaj s komite
jem za delo OO ZKS.

Spremeniti je potrebno 
dosedanjo metodologijo 
vodenja sej občinske kon
ference ZKS, pri čemer 
članov občinske konfe
rence ZKS ne pojmujemo 
kot delegate, marveč kot 
člane vodilnega organa 
ZK. Sprememba je po
trebna tudi v delu komi
sij pri občinski konfe
renci ZKS, katere naj po
stanejo strokovno politič
na in akcijska telesa za 
analizo vprašanj ter da
janju pobud za spreminja
nje obstoječega stanja.

Reči pa je potrebno, da 
ni moč v naprej dajati re
cepte in v naprej določa
ti kakšne naj bodo akcij
ske konference ipd. Te 
metode moramo preveri
ti v praksi — to pa bo po
kazalo, kaj je potrebno 
še dopolniti, oziroma kaj 
je potrebno že do sedaj 
spremeniti. Zato stoji pred 
članstvom ZK mnogo od
govornih in pomembnih 
nalog.

Gostje na svečani seji delavskega sveta Udeleženci proslave VM



prijefno srečanje
Prišli so od vsepovsod: 

iz Leskovca, Majšperka, 
Velike Nedelje, Ptuja, Zar 
vrča, Markovec itd., eni z 
avtobusom, drugi z vla
kom, tretji s svojimi vozi
li, nekatere so pripeljali 
njihovi svojci. Dobro raz
položeni in zadovoljni da 
so se zopet srečali s tisti-

jih je bilo spraviti za mi
ze, da bi se kulturni pro
gram lahko pričel. Vsaj ta 
dan v letu so se zopet po
čutili člane DO in ponosni 
so bili na to, da so jo tudi 
•oni pomagali graditi in jo 
narediti takšno kot je da
nes.

nje, hkrati pa zagotavljali 
sredstva tudi za njihovo 
jesen življenja.

TKS je poskrbela za to, 
da ni vse skupaj izgledalo 
■le kot neka zakuska, saj je 
pripravila prijeten pro
gram, v katerem so sodelo
vali otroci iz osnovnih šol 
Kidričevo, Leskovec in Že

Iz elektrolize

mi, s katerimi so leta in 
leta, podnevi in ponoči, 
skupaj proizvajali glinico 
in aluminij, skrbeli za e- 
lektrolitske celice, kotle, 
varilne aparate in sploh za 
vse, kar so v letih obstoja 
TGA ustvarili in prigospo
darili.

Kar niso si mogli pove
dati vsega, kar se je nove
ga zgodilo od lanskoletne
ga srečanja in prav težko

Tako nekako je bilo le
tos 18. novembra, nekaj dni 
pred praznikom TGA, ko 
so se v dvorani obrata 
družbene prehrane zbrali 
na tovariškem srečanju 
upokojeni člani našega ko
lektiva, ljudje, ki so svojo 
energijo, tretjino svojega 
življenja porabili za to, da 
bi tudi za njimi mi lahko 
opravljah delo in si zago
tavljali sredstva za življe

tale. Godba na pihala TGA 
in pevški zfbor DPD Svobo
da Kidričevo. Upokojence 
je pozdravil in jim zaželel 
mnogo zdravja in še mno
go takšnih srečanj pred
sednik TKS tov. Ivan MA- 
ZERA. Po programu se je 
ob dobri kapljici razvil pri
jeten pogovor med nekda
njimi sodelavci o tem, ka
ko živijo sedaj in prav vse 
je zanimalo, kako posluje

DO sedaj, kaj nas ovira pri 
delu, kaj smo novega nare
dili, kakšne načrte imamo 
itd. Prav presenečen sem 
■bil nad tem, kako se naši 
upokojenci dobro seznanje
ni z našimi težavami in u- 
spehi.

Prijetno srečanje se je 
vse prehitro izteklo. Ure so 
minevale, da sami nismo 
vedeli kdaj in mimogrede 
je prišla ura, 'ko se je bilo

treba posloviti. Tudi po
slavljanj ni bilo konca, saj 
smo se vsi zavedali, da se 
mnogi med nami né bomo 
videh prej kot naslednje 
leto. Mislim pa, da je našim 
upokojencem to srečanje 
ostalo v lepem spominu in 
da se bodo v enako velikem 
številu udeležili tudi tova
riškega srečanja naslednje 
leto.

Stanko PERKO

Kako smo poslovali ?
Iz tabele I in II je razvidno, kako smo poslovali v 

mesecu novembru 1978. J
Indeks 1978/1977 prikazuje odnos dosežene proizvod

nje napram proizvodnji v istem obdobju lanskega leta.
I. Dinamika proizvodnje — indeksi fizičnega obsega

D o s e ž e n o
OBRAT P l a n mesečno kumulat. 78/77

A. GLINICA 
1. Izluženo 
— oktober 100 103 103 105
— november 100 87 102 104
2. Kalcinirano 
— oktober 100 94 102 106
— november 100 107 103 107

B. PROIZVODNJA ALUMINIJA
3. Elektroliza A 
— oktober 100 99 100 98
— november 100 100 100 98
4. Elektroliza B 
— oktober 100 101 100 98
— november 100 102 100 98
5. Anodna masa 
— oktober 100 90 98 81
— november 100 95 98 84

C. PREDELAVA ALUMINIJA
— oktober 100 97 99 100
— november 100 99 99 100

II. Prikaz porabljenih surovin na enoto proizvoda 
— XI/1978

Phanje

Na 1 tono proizvoda P l a n  november ^  I-XI/78

1. GLINICA
Al hidrat — AMb
— boksit 100 99 101
— NaOH 100 136 108
— para 100 119 99
— El. energija 100 104 95

2. PROIZVODNJA ALUMINIJA
Hala A
— glinica 100 100 100
— anodna masa 100 101 101
— kriolit 100 120 129
— Al fluorid 100 86 99
— El. energija 100 101 102

Hala B
— glinica 100 100 100
— anodna masa 100 98 100
— kriolit 100 90 110
— Al fluorid 100 64 81
— El. energija 1Q0 100 103

Anodna masa
Za domačo porabo:
— peitrolkoks 100 101 100
— katranska smola 100 101 101
— El. energija 100 98 91



Inovacija je realizacija invencije-ideje (tistega,kar se ti posveti)
Vsaka inovacija je sestav

ljena iz petih členov:
1. člen — invencija — ideja
2 . člen — razvoj ideje
3 . člen — tehnologija
4. člen — proizvodnja
5. člen — prodaja

Če posamezne člene te 
inovacijske verige rešuje
mo predolgo, se nam kar 
hitro lahko zgodi, da po
stane pri današnjem hitrem 
razvoju predlog nezanimiv, 
ker ga je prehitela nova 
tehnologija.

Da inovacija nastane, je 
neobhodno potrebna ideja 
in je najvažnejši člen ino
vacijske verige. Namen 
služb« za inventivno dejav
nost pa je, da bi vsi tisti 
sposobni, ki jim je za bolj
ši jutri, svoje ideje prijav
ljali službi za inventivno 
dejavnost, katera bi po
tem preko posameznih stro
kovnih služb realizirala še 
ostale člene te inovacijske 
verige, v kolikor jih sam 
avtor ne poda.

Korist iz MID (množične 
inventivne dejavnosti) je 
odvisna predvsem od tega, 
v koliki meri je ta dejav
nost množična. Sedaj zna
ša MID pri nas 1 do 2 %, 
kar pomeni 1— 2 inventiv
na predloga na 100 zapo
slenih. Korist iz MID bo 
znašala za leto 1978 okrog
600.000 dinarjev, medtem 
ko so se vložena sredstva 
v to dejavnost 10-krat vrni
la v istem obdobju. Če bi 
se naša MID povečala za 
10-krat, kar bi zopet po
menilo 10— 20 predlogov na 
100 zaposlenih, bi se pri
bližali državam, ki imajo 
to dejavnost razvito oz. bi 
se izenačili z delovnimi or
ganizacijami pri nas, ki 
imajo tako visoko MID. Po 
skupnem številu prijavlje
nih predlogov in koristi iz 
MID na zaposlenega v po
dravski regiji je TGA »BO
RIS KIDRIČ« med prvimi 
desetimi delovnimi organi
zacijami, medtem ko je po 
številu prijavljenih predlo
gov in številu realiziranih 
predlogov na 100 zaposle
nih med prvimi dvajsetimi 
delovnimi organizacijami. 
Med temi delovnimi orga
nizacijami je pa tudi nekaj 
takih, za katere lahko reče
mo, da so brez konkuren
ce, saj je pri njih MID 19 
(Strojna, Agroservis iz Ma
ribora) in število realizira-

Kovanje

Razstavljeni inovacijski predlogi št. 17, 22, 70, 75, 105, 94 in 100 na prvi razstavi 
inventivne dejavnosti 1978 v TGA »Boris Kidrič«

j g l l

Razstavljena inovacijska predloga št. 65 na prvi razstavi inventivne dejavnosti 1978
v TGA »Boris Kidrič«

nih predlogov na 100 zapo
slenih 18 (Agroservis).

Podatki iz ZDA nam ka
žejo, da ni področja, kjer 
se ne bi mogla razviti MID 
(število predlogov na 100
zaposlenih)

sodišče 4,8
— pošta 5,2
— armada 11,9
— zavarovalnica 16
— bolnica 26
— industrija 46

Na nedavnem posvetova
nju o inventivni dejavnosti 
v Mariboru, ki ga je orga
niziral Akcijski odbor za 
inovacije pri Medobčin
skem odboru za Podravje, 
je bila prikazana uvrstitev 
Jugoslavije kot svetovnega 
prvaka v košarki v MID, 
če bi nastopale v tem pr
venstvu še sledeče države: 
Avstrija, ZRN, NDR in

ZDA, bi bili doseženi sle
deči rezultati:
Avstrija : Jugoslavija 80:20 
ZRN : Jugoslavija 90:10 
NDR : Jugoslavija 120: 4 
ZDA : Jugoslavija 135: 3

Skratka izgubili bi vse 
štiri tekme, dobili 425 »ko
šev«, dali pa samo 37 »ko
šev«.

Za tovarniški praznik je 
bila majhna razstava in
ventivne dejavnosti v TGA, 
katere namen je bil vzpod
buditi vse k razmišljanju, 
kako izboljšati vse, kar nas 
obdaja in s čimer delamo 
(orodja, tehnološke postop
ke, izdelke, organizacijo, 
varnost pri delu, proda
jo ...).

Ker se pri nas v mno
žično inventivno dejavnost

vključuje majhen procent 
ljudi od vseh zaposlenih, 
so tudi koristi iz MID bolj 
skromne, vendar pa že pre
segajo znesek 5,000.000 di
narjev, ki predstavlja ko
rist iz MID od samega za
četka do danes.

Pred nami je novo leto 
1979 in prav je, da se v 
tem letu odlepimo od pov
prečnežev in stopimo v ko
rak s tistimi delovnimi or
ganizacijami, ki imajo to 
dejavnost 10-krat bolj raz
vito in se lahko primerja
jo z najbolj razvitimi de
želami, kjer je mišljenje, 
da je MID proizvodnja dob
rin, od katerih imamo vsi 
koristi, ne pa samo neka 
politična akcija.

P. B.



Vaša sreča - naše zadovoljstvo

Njihov nastop jih je najbolj navdušil. Foto: K. Zorec

komisije tovarišica Rozika 
Ojsteršek ob pomoči čla
nov komisije podelila naj
starejšemu občanu iz Apač 
ter najstarejši občanki iz 
Kungote primerna praktič
na darila ob primernih be
sedah, ki so spravile v mar
sikatero oko tudi solze — 
toda solze spoznanja, da 
niso osamljeni in so spo
znali, da je resnična paro
la: »Vaša sreča — naše za
dovoljstvo!« Bili so pre
srečni, ko je bilo konec in 
so jih avtobusi popeljali 
spet nazaj na domove. Izja
ve, ki so jih dali mnogi, pa 
bomo objavili v eni prihod
njih številk ALUMINIJA, 
ker so resnično prisrčne!

France MEŠKO

Pod gornjo parolo je bil 
organiziran in izveden 
sprejem ostarelih občanov 
iz KS Kidričevo starih nad 
60 let, ki ga je v okviru 
programa KS organizirala 
komisija za socialno varst
vo in skrbstvo pri KS Kid
ričevo pod neumornim 
vodstvom predsednice Ro
zike OJSTERŠEK, ki že 
mnoga leta vodi krmilo te 
komisije in, ki je postala 
že pravi nepogrešljivi diri
gent tega vsklajenega or
kestra v Kidričevem.

Čeprav taka srečanja or
ganizirajo vsako leto, pa 
lahko skoraj za gotovo tr
dimo, da je bila prav letoš
nja prireditev, v čast osta
relih občanov, še posebej 
vesela in dobro organizira
na ter tudi izvedena. Za to 
pa so nedvomno največ do
prinesli prav člani mladin
ske organizacije — skratka 
izredno marljivi in aktivni 
mladinci, ki so s svojo 
vljudnostjo prekoračili vse 
tisto, kar so pričakovali 
njihovi ostareli občani. Bi
li so vedno in ob vsakem 
ter pravem času na mestu 
kjer je bila potrebna nji
hova pomoč starejšim, to 
pa je tudi še kako dober 
garant, da imamo dobro 
mladino v Kidričevem, le 
znati'jo je treba aktivirati 
na pravilen način in uspeh 
ne izostane, kar je bil tudi 
najboljši dokaz na omenje
ni prireditvi. '

Skoraj nam ni mogoče 
povedati, kaj je najbolj

Številen obisk je dokazal, da so zares srečni. Foto: K. Zorec

razveselilo ostarele, saj 
jim je bil pripravljen pri
srčen program, ki so ga iz
vajali, najmlajši iz jasli oz. 
vrtca ter OŠ Kidričevo in 
zabavni ansambel pod vod
stvom tovariša Edija KLA
SINCA iz Ptuja, M je mar
sikaterega prignal na ple
sišče s prijetnimi melodi
jami kot so si jih želeli in 
kot so jim že od mladosti 
bili navajeni naši ostareli 
občani.

Prisrčen je bil tudi tre
nutek, ko je predsednica

Del vparilnice Najstarejša občanka in občan KS sta dobila lepi darili. Foto: K. Zorec
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Naši godbeniki pred povorko po naselju Kidričevo. Foto: Martin Ozmec

Naša godba pod vodstvom prof. Marjana Rusa izvaja koncertni program.
Foto: Martin Ozmec

ZAČETEK 
IN PRVI KORAKI 

GODBE NA PIHALA 
TGA

Z graditvijo aluminijske
ga giganta na Dravskem 
polju je med delavci — 
graditelji tovarne alumini
ja v takratnem Strnišču 
vzklila misel, da je potreb
no v takšnem kolektivu 
ustanoviti pihalno godbo. 
Leta 1948 so delavci kljub 
takrat precej težkim raz
meram, ki jih je zapustila 
2 . svetovna vojna sklenili, 
da iz svojih plačilnih ku
vert izločijo težko zaslužen 
denar in ga namenijo za 
nabavo instrumentov za 
svojo godbo na pihala.

Sestali so se prvi godbe
niki — stari in mladi in z 
močno voljo pričeli z vaja
mi. Med temi prvimi je še 
danes med godbeniki edini 
vzdržal tov. Milan Magdič, 
ki ga dobro poznamo kot 
odličnega pekovskega moj
stra. Ob tej priložnosti to
varišu Magdiču iskrena 
hvala za ves trud, vložen 
v našo godbo, želimo, da 
bi tudi kot upokojenec še 
naprej aktivno deloval v 
našem orkestru.

Prvi, ki je prijel v roke 
dirigentsko palico, je bil 
tov. Maks Vaupotič, znani 
pevovodja iz Vidma pri 
Ptuju.

Kmalu se je pokazalo, 
kako dobro so bila nalože
na sredstva delavčevih rok. 
Že v prvih letih delovanja 
je godba sodelovala na 
vseh prireditvah v takrat
nem Strnišču, njihove bud
nice pa so donele ob praz
nikih tudi po vaseh Drav
skega polja.

V naslednjih letih je delo 
godbe teklo vedno bolj 
gladko, vmes so seveda na
stajale občasne težave. Me
njavali so se kapelniki in 
godbeniki. Odhajali so sta
rejši, prihajali so mladi, 
vendar se je orkester kva
litetno dvigal. Večja pre
lomnica je nastala leta 
1965, ko je centralni delav
ski svet TGA sklenil, da 
prevzame vso skrb za na
daljnji razvoj in obstoj 
godbe kolektiv TGA. Tak
rat je prevzel dirigentsko 
palico tov. Alojz Kranjčan 
in dvignil kvaliteto na takš
no raven, da se je godba 
že udeležila republiškega 
tekmovanja pihalnih orke
strov v Kopru.

Večji uspeh je godba Ki
dričevega dosegla lansko 
leto na področnem tekmo
vanju pihalnih orkestrov v 
Velenju, kjer je dosegla 
pod vodstvom prof. Antona 
Horvata 1. mesto v III. te
žavnostni skupini.

Prav zaradi tega uspeha 
pa je pri godbenikih volja 
do dela in želja po uspehu 
naraščala, zato tudi danes 
vsi skupaj z dirigentom 
prof. Marjanom Rusom, 
vlagamo vse sile, da bi se 
godba še povečala, pred 
vsem z mladimi kadri in da 
bi kvalitetna raven bila na 
taki višini, da bi bila ponos 
slehernega, ki vlaga svoj

delež v razvoj in obstoj 
godbe.

Danes vemo, da v Kid
ričevem ni pomembnega 
dogodka brez sodelovanja 
pihalnega orkestra, tudi v 
kraje, kjer živijo delavci 
tovarne glinice in alumini
ja, godbeniki radi priha
jajo, godba deluje širom 
ptujske občine in izven ob
činskih meja za širšo druž
beno skupnost, zato je 
prav, da ji ob 30-letnem ju
bileju zaželimo še večjih 
uspehov za širitev glasbe
ne kulture delovnega člo
veka.

VELIKA SLOVESNOST 
V DVORANI 

RESTAVRACIJE

Naselje Kidričevo je za
živelo v nedeljo 12. novem
bra 1978 že ob 9.30 uri, ko 
so med stanovanjskimi blo
ki donele koračnice štirih 
pihalnih orkestrov. Ob 30- 
letnici delovanja naše god
be smo povabili na sloves
nost še pihalne orkestre, s 
katerimi naša godba že 
vrsto let sodeluje in sicer 
so se v povorko poleg naše 
godbe zvrstili pihalni or
kestri iz Ruš, Ptuja in Im
pola iz Slovenske Bistrice. 
Ob koncu pohoda, to je 
pred osrednjo slovesnostjo, 
so vse štiri godbe pred ve
liko dvorano zaigrale sku
paj dve koračnici — hkrati 
je donelo iz 130 instrumen
tov, kar je enkratni dogo
dek, ki se redkokdaj zgodi 
v Kidričevem.

Osrednja slovesnost se 
je pričela v veliki dvorani 
ob 10. uri ob prisotnosti 
precejšnjega števila delav
cev Kidričevega. Goste in 
jubilante je uvodoma po
zdravil predsednik tovarni
ške konference sindikata 
tov. Ivan Mazera, ki je za
želel vsem sodelujočim god
bam in jubilantom uspešno 
delo tudi v bodoče. Pouda
ril je pomen kulturnega po
slanstva godbe TGA, ki na 
vsakem nastopu predstav
lja našo delovno organiza
cijo, mnogokrat tudi izven 
občinskih meja.

V koncertnem programu 
je vsak sodelujoči orkester 
odigral dve skladbi. Prvi 
se je predstavil pihalni or
kester iz Ruš, ki mu je di
rigiral Jurij Šauperl. Ruš
ko godbo vzdržuje v glav
nem tamkajšnja tovarna 
dušika in je lani praznova
la 50-letmco obstoja, na 
njihovem jubileju pa je so
delovala tudi naša godba. 
Kvaliteta izvajanja je poka
zala, da so Rušani na dob
ri poti. Pihalni orkester iz 
Ptuja se je predstavil dru
gi. Vodi ga prof. Anton 
Horvat. Orkester je sestav
ljen pretežno iz mladih in 
perspektivnih godbenikov, 
nekaj je pa tudi veteranov. 
Pred kratkim je ptujski or
kester praznoval 100-letnico 
svojega uspešnega delova
nja. Ob tej priložnosti jim 
tudi mi iskreno čestitamo. 
Za njimi so se zvrstili god
beniki iz Impola iz Sloven

ske Bistrice, ki jih vodi 
Dušan Pečnik. Orkester u- 
spešno deluje z m ateriato 
pomočjo Impola in je edi
ni v tej občini. Pred krat
kim so se Impolovi godbe
niki vrnili z uspešne tur
neje v Srbiji, kamor so po
tovali z vlakom bratstva in 
prijateljstva.

Na koncu se je predsta
vila godba TGA pod vod
stvom prof. Marjana Rusa. 
S skladbo Ob bregovih Vol
ge je naš 32-članski pihalni 
orkester zaslužil velik a- 
plavz poslušalcev, s kate
rim je bil povrnjen trud 
vsakega posameznika in ce
lotnega orkestra.

Ob 30-letnici delovanja 
naše godbe je Zveza kul
turnih organizacij Sloveni
je 'podelila naj višja prizna
nja za delo na kulturnem 
področju — Gallusove znač
ke. Zlate, srebrne in bro
naste značke sta podelila

predstavnika Zveze kultur
nih organizacij Ptuj tov. 
Stane Stanič in Dušan Ko
zar. Naši godbeniki so pre
jeli 13 bronastih, 8 srebr
nih in 6 zlatih Gallusovih 
značk. Zlate značke so pre
jeli veterani godbe, ki že 
nad 25 let aktivno delujejo 
v orkestrih, to so Milan 
Magdič, Franc Cvetko, Ivan 
Ogrinc in Anton Čemezl 
ter Anton Kuhar in Franc 
Šimenko, ki pa zaradi 
zdravstvenega stanja ne 
moreta več aktivno sodelo
vati. Tov. Milan Magdič je 
kot edini član-soustanovi- 
telj dobil posebno prizna
nje za 30-letno delo, ki mu 
ga je izročil predsednik to
varniške konference sindi
kata TGA. Posebno prizna
nje je prejel tudi že upo
kojeni Anton Kuhar.

Zveza kulturnih organiza
cij občine Ptuj je na sloves

nosti podelila naši godbi ob 
30-letnici obstoja posebno 
priznanje, ki ga je izročil 
njen predsednik Stane Sta
nič, kar pa nas zavezuje, 
da bomo delovali še uspeš
neje za dobrobit našega 
delovnega človeka.

Naj še povemo, da smo 
na jubilejno slovesnost po
sebej povabili predstavnike 
samoupravnih organov, 
družbenopolitičnih organi
zacij in vodilne po TOZD 
in TGA, žal pa slednjih nis
mo opazili, radostni pa 
smo, da je v veliki dvorani 
naš spored in trud sprem
ljalo veliko število delav
cev — neposrednih proiz
vajalcev, ki s svojim delom 
pomagajo k uspešnemu de
lu naše godbe.

(Nadaljevanje na 10. strani)



O PREDLOGU 
DRUŽBENEGA 

DOGOVORA 
O PRIDOBIVANJU 

SREDSTEV ZA OSEBNO 
IN SKUPNO PORABO TER 

O SKUPNIH OSNOVAH 
IN MERILIH ZA 

DOLOČANJE OSEBNIH 
DOHODKOV IN DRUGIH 
OSEBNIH PREJEMKOV 

DELEGATOV TER 
VOLJENIH IN 
IMENOVANIH 

FUNKCIONARJEV

Namen družbenega dogo
vora je, da se zagotovi u- 
sklajeno samoupravno ure
janje pravic do osebnega 
dohodka in drugih osebnih 
prejemkov delegatov ter 
voljenih in imenovanih 
funkcionarjev, ki opravlja
jo funkcije pri udeležen
cih. V ta namen je potreb
no, da se z družbenim do
govorom določijo načela 
za opredelitev funkcij, na 
katere se nanaša družbeni 
dogovor, način pridobiva- 
nja sredstev za osebno in 
skupno porabo, skupne o- 
snove in merila za družbe
no vrednotenje funkcij in 
zahtevnosti dela na njih ter 
druge skupne osnove in 
mania za določanje do
hodkov in drugih osebnih 
prejemkov.

(Nadaljevanje z 9. strani)

S podporo vodilnih 'de
lavcev, samoupravnih orga
nov, družbenopolitičnih or
ganizacij TGA in vseh za
poslenih ni bojazni za ob-

Uporabo skupnih načel 
ter osnov in meril, določe
nih z družbenim dogovo
rom, naj bi udeleženci za
gotovili:

— z medsebojnimi družbe
nimi dogovori oziroma 
samoupravnimi sporazu
mi o skupnih osnovah 
in merilih za določanje 
osebnih dohodkov in 
drugih osebnih prejem
kov delegatov ter volje
nih in imenovanih funk
cionarjev, ki bi jih skle
nili istovrstni organi, or
ganizacije in skupnosti;

— z medsebojnim sodelo
vanjem ter z medseboj
nim preverjanjem in u- 
skiajevanjem vrednote
nja funkcij med udele
ženci posameznih druž
benih dogovorov oziro
ma samoupravnih spo
razumov in drugimi u- 
deleženci družbenega do
govora, ki ne sklepajo 
medsebojnih družbenih 
dogovorov oziroma sa
moupravnih sporazu
mov.

Predlog družbenega dogo
vora predvideva, da slde- 
nejo medsebojne družbene 
dogovore oziroma samo
upravne sporazume:
— Skupščina SR Sloveni

je, Izvršni svet Skup-

stoj naše godbe, ki je rasla 
z razvojem naše tovarne in 
je danes del našega kolek
tiva. Priznanje, moralna in 
materialna podpora, ki jo 
je naša godba dobila v 30- 
letnem delu pa je obveza

ščine SR Slovenije, skup
ščine občin in skupšči
ne posebnih družbeno 
političnih skupnosti;

— pravosodni organi;
— družbeni pravobranilci 

samoupravlj an j a;

in obljuba, da se bo sleher
ni član pihalnega orkestra 
trudil za nenehni vzpon 
kvalitete in da bomo ved
no tam, kjer bomo našemu 
kolektivu potrebni.

O. T.

— istovrstne družbeno po
litične organizacije v re
publiki, občinah in po
sebnih družbeno politič
nih skupnostih;

— istovrstne samoupravne 
interesne skupnosti v re
publiki, občinah in po
sebnih družbeno politič
nih skupnostih ter regi
jah.

Glede na svojo vlogo in 
položaj ter odgovornost za 
stanje v SR Sloveniji, je 
vključen kot udeleženec te
ga družbenega dogovora in 
družbenega dogovora med 
skupščinami družbeno po
litičnih skupnosti tudi Iz
vršni svet Skupščine SR 
Slovenije.

Udeleženci, ki ne sklepa
jo družbenih dogovorov o- 
ziroma samoupravnih spo
razumov, ker ni drugih i- 
stovrstnih organov, organi
zacij ali skupnosti, zagoto
vijo uporabo skupnih načel 
ter osnov in meril, določe
nih s tem družbenim dogo
vorom, neposredno s svo
jimi splošnimi akti.

Medsebojno sodelovanje 
ter medsebojno preverjanje 
in usklajevanje vrednote
nja posameznih funkcij 
med udeleženci posamez
nih družbenih dogovorov o- 
ziroma samoupravnih spo
razumov in drugimi udele
ženci družbenega dogovora, 
ki ne sklepajo družbenih 
dogovorov oziroma samo
upravnih sporazumov, naj 
bi se v občinah in poseb
nih družbeno političnih 
skupnostih ter regijah za
gotovilo preko koordina
cijskih odborov udeležen
cev posameznih družbenih 
dogovorov oziroma samo
upravnih sporazumov, v re
publiki pa preko komisije 
za spremljanje izvajanja 
tega družbenega dogovora.

V medsebojnih družbenih 
dogovorih oziroma samo
upravnih sporazumih in 
svojih splošnih aktih, naj 
bi udeleženci določili funk
cije, ki pridejo v poštev po 
teh načelih in jih razvrsti
li glede na družbeno-poli- 
tično vlogo, pomen in odgo
vornost, zahtevnost ter ob
sega del in nalog. Pri dolo
čanju razmerij med funk
cijami v republiki, občinah 
in posebnih družbeno po
litičnih skupnostih ter re
gijah bi upoštevali tudi po
sebna merila za posamezna 
območja kot so: gospodar- 
sko-socialna struktura, geo
politični položaj, velikost 
območja in druga. Zaradi 
usklajenega vrednotenja 
funkcij je potrebno, da u- 
deleženci družbenega dogo
vora skupno določijo in o- 
vrednotijo najodgovornej
šo funkcijo, katere ovred
notenje bo izhodišče za o- 
vrednotenje ostalih funk
cij v posameznih družbenih 
dogovorih oziroma samo
upravnih sporazumih in 
splošnih aktih.

V medsebojnih družbe
nih dogovorih oziroma sa
moupravnih sporazumih in 
splošnih aktih naj bi ude
leženci določili tudi meri
la in postopek za ugotav
ljanje uspešnosti dela in 
določanje osebnega dohod
ka glede na uspešnost dela 
funkcionarja, upoštevajoč 
specifičnost posameznih 
funkcij kot tudi specifič
nost dela v posameznih or
ganih, organizacijah oziro
ma skupnostih.

Kot merilo za določanje 
osebnega dohodka iz minu
lega dela, naj bi se, dokler 
ni drugih meril, upoštevala 
delovna doba funkcionarja 
in sicer tako, kot to določa

(Nadaljevanje na 11. strani)
Najstarejši član naše godbe Milan Magdič sprejema čestitke za 30-letno aktivno delo.

Foto: Martin Ozmec

30 let naše godbe



(Nadaljevanje z 10. strani)

samoupravni splošni akt 
delovne skupnosti organa, 
organizacije oziroma skup
nosti, v kateri funkcionar 
opravlja funkcijo.

Zneski, s katerimi bodo 
ovrednotene funkcije, naj 
bi se usklajevali z rastjo 
družbene produktivnosti 
dela in gibanjem osebnih 
dohodkov v gospodarstvu 
v SR Sloveniji ob koncu 
vsakega polletja za nazaj. 
Predloge za uskladitev bi 
dajala komisija za sprem
ljanje izvajanja družbenega 
dogovora.

Drugi osebni prejemki 
delegatov ter voljenih in 
imenovanih funkcionarjev 
naj bi se določali po samo
upravnih splošnih aktih de
lovnih skupnosti organov, 
organizacij in skupnosti, v 
katerih opravljajo funkcijo. 
Predlog družbenega dogovo
ra predvideva izjemo le za 
povračilo stroškov preno
čevanja za primer, kadar 
funkcionar predstavlja or
gan, organizacijo oziroma 
skupnost.

Delegatu v skupščini 
družbeno politične skupno
sti oziroma v samoupravni 
interesni skupnosti, ki je 
v delovnem razmerju v te
meljni organizaciji združe
nega dela ali v delovni 
skupnosti in le del delov
nega časa opravlja funkci
jo v skupščini družbeno 
politične skupnosti oziro
ma v samoupravni interes
ni skupnosti je v smislu 
191. člena zakona o delov
nih razmerjih dolžna zago
toviti nadomestilo osebne
ga dohodka za čas, ko o- 
pravlja funkcijo in povra
čilo stroškov v zvezi z o- 
pravljanjem funkcije te
meljna organizacija zdru
ženega dela oziroma delov
na skupnost. V vseh dru
gih primerih morajo dele
gatom ter voljenim in ime
novanim funkcionarjem, ki 
so v delovnem razmerju 
ali opravljajo samostojno 
dejavnost in le del delovne
ga časa opravljajo funkci
jo, zagotoviti povračilo iz
gubljenega osebnega do
hodka in povračilo stroš
kov v zvezi z opravlja
njem funkcije organi, orga
nizacije oziroma skupno
sti, v katerih opravljajo 
funkcijo.

Predlog družbenega do
govora predvideva, da se 
funkcionarju, ki neprofe
sionalno opravlja funkcijo, 
lahko prizna za opravljeno 
delo nagrada, izjemoma pa 
tudi mesečno nadomestilo 
za opravljanje funkcije. Vi
šina nagrade oziroma viši
na nadomestila sta odvisni 
od ovrednotenja funkcije 
ter obsega in kvalitete o- 
pravlj enega dela. Višina 
nagrade v enem letu ne 
#more presegati dvojnega 
zneska poprečnega meseč
nega osebnega dohodka v 
SR Sloveniji v preteklem

letu, višina nadomestila pa 
je  omejena na največ 25 % 
zneska, s katerim je ovred
notena funkcija.

O O O O O O O O O O O O O O O O O O

O OSNUTKU ODLOKA O 
UREJANJU, 

VZDRŽEVANJU 
IN VARSTVU

ZELENIH POVRŠIN TER 
NARAVE V OBČINI PTUJ
O O O O O O O O O O O O O O O O O O

Zakon o urejanju, vzdr
ževanju in varstvu zelenih 
površin v naseljih poobla
šča občinsko skupščino, da 
z odlokom predpiše način 
urejanja, vzdrževanja in 
varstva zelenih površin na 
podlagi temeljnih načel, ki 
jih določa citirani zakon.

Že ustava sama daje po
seben poudarek na varstvo 
in izboljšanje človekovega 
okolja, razen tega pa ima
mo še vrsto drugih po
membnih dokumentov, iz 
katerih izhaja potreba, da 
občina z normativno dejav
nostjo ustvari pogoje za 
varstvo naravnega človeko
vega okolja.

Tako je skupščina SRS 
v lanskem letu sprejela 
stališče, sklepe in priporo
čila za reševanje problema
tike varstva naravnih dob
rin splošnega pomena in 
vrednot človekovega okolja 
v Sloveniji, ki postaja zara
di intenzivne industrializa
cije, urbanizacije in preob
razbe naše družbe v zad

njem obdobju vedno bolj 
pereča.

Predpisi s katerimi naj 
bi zagotovili varstvo na
ravnega okolja, naj ne bi 
pomenili zaščito pred člo
vekom, temveč zanj. Gozd
ne in ostale zelene površi
ne so v mestnih predelih 
koristne za prečiščevanje 
zraka in ustalitev vremen
skih razmer ter so zato za 
mestno okolje življenjske
ga pomena.

Po zakonu o varstvu na
rave opravljajo posamezne 
naloge nadzorstva naravno- 
varstveni nadzorniki. Po 
tem zakonu je naravno-var
stveni nadzornik vsak pol
noleten državljan, ki ima za 
opravljanje nalog nadzor
stva potrebno strokovno 
znanje in ustrezno poobla
stilo. Naravovarstveni nad
zornik je uradna oseba, ki 
svojo dolžnost opravlja

praviloma brezplačno. Na 
predlog zavoda za spome
niško varstvo naj bi za nad
zor nad izvajanjem odloka 
poleg službe komunalnega 
nadzora bili pristojni tudi 
naravovarstveni nadzorni
ki.
»O O O O O O O O O O O O O O O O O O

O PREDLOGU 
O RAZGLASITVI 

IN ZAVAROVANJU 
NARAVNIH OBMOČIJ 

IN SPOMENIKOV 
NARAVE V OBČINI PTUJ
»ooooooooo ooooooooo

Razlogi za izdajo navede
nega odloka so enaki, kot 
so uvodoma navedeni že v

obrazložitvi osnutka odlo
ka o varstvu zelenih povr
šin.

Doslej je na območju na
še občine z republiško od
redbo zavarovan drevesni 
park Turnišče in pragozd 
na Donački gori, vendar je 
potrebno zavarovati z eko
loškega vidika še vrsto dru
gih območij in naravnih 
spomenikov ter redke rast
linske in živalske vrste v 
občini.

Zakon o varstvu narave 
nalaga občinam, da v me
jah svojih pravic in dolž
nosti, ki so določene s tem 
zakonom, zagotavljajo po
goje za varstvo narave in 
sredstva za izvajanje tega 
varstva.

Na podlagi predlaganega 
gradiva zavoda za spome
niško varstvo Maribor in 
danih pripomb je izdelan

osnutek odloka, ki našte
va zavarovana naravna ob
močja in spomenike nara
ve in določa varovalne u- 
krepe. Razen gozdov, par
kov in posameznih dreves, 
se zavarujejo tudi rasti
šča redkih rastlin ter kolo
nija sivih čapelj kot red
ka živalska vrsta.
O O O O O O O O O O O O O O O O O O

O OSNUTKU ODLOKA O 
SPREJETJU

ZAZIDALNEGA NAČRTA 
RABELČJA VAS-ZAHOD

O O O O O O O O O O O O O O O O O O

Zavod za urbanizem Ma
ribor je izdelal predlog za
zidalnega načrta za prostor

severno od Volkmerjeve u- 
lice oziroma točneje sever
no od lokacije že sprejete 
zazidave za novi dom učen
cev v Ptuju in zapadno od 
Prešernove ulice. Načrt 
ima oznako Rabelčja vas — 
Zahod in nakazuje zidavo 
na kompleksu, katerega 
vzhodni del je že pozidan 
in tako ustvarja zaključ
no novo stanovanjsko so
sesko, katera naj zadosti 
potrebam zagotovitve sta
novanj v večstanovanjskih 
večetažnih stavbah in le v 
manjšem obsegu tudi grad
njo vrstnih hiš in hiš v za
snovi atrija. Načrt nakazu
je tudi graditev osnovnih 
oskrbnih objektov na tem 
prostoru, ki je izrazito sta
novanjska cona in jo za
ključuje s potrebnimi ob
jekti in ureditvami.

»O O O O O O O O O O O O O O O O O O

O PREDLOGU ODLOKA O 
USTANOVITVI ENOTE 

TEMELJNEGA SODIŠČA V 
MARIBORU, PTUJU IN 

ŠTEVILU SODNIKOV TER 
SODNIKOV POROTNIKOV 

PRI ENOTI V PTUJU

»O O O O O O O O O O O O O O O O O O

Po določilih družbenega 
dogovora o zagotavljanju 
organizacijskih in kadrov
skih pogojev za delo Te
meljnega sodišča v Maribo
ru in Temeljnega javnega 
tožilstva v Mariboru je do
ločeno, da se bodo sodne 
zadeve za občino Ptuj o- 
pravljale pri enoti v Ptuju 
in da bo pri tej enoti dela
lo 15 sodnikov ter 192 sod
nikov porotnikov, ki mora
jo biti iz občine Ptuj.

Ker je družbeni dogovor 
izvirni akt, ki zagotavlja 
organizacijske in kadrov
ske pogoje za delo Temelj
nega sodišča v Mariboru in 
so ga sprejele občine Dra
vograd, Lenart, Maribor, 
Ormož, Ptuj, Radlje ob 
Dravi, Ravne na Koroškem, 
Slovenj gradeč in Sloven
ska Bistrica je potrebno, 
da vsaka skupščina občine 
sprejme izvedbeni akt — 
to je odlok, ki določa, kje 
se bodo opravljale sodne 
zadeve, kje bo sedež ter 
koliko sodnikov in sodni
kov porotnikov je potreb
no za delo pri enoti v Ptu
ju Temeljnega sodišča v 
Mariboru.

Republiški sekretariat za 
pravosodje, organizacijo u- 
prave in proračun je ugo
tovil, da so v občini Ptuj 
zagotovljeni potrebni kad
ri, prostori in drugi mate
rialni pogoji za uspešno o- 
pravljanje funkcije enote v 
Ptuju.

JF



Že v prejšnji številki 
»Aluminija« smo nekoliko 
širše poročali o skorajšnji 
otvoritvi oziroma pričetku 
rednega obratovanja novo 
zgrajene hidroelektrarne v 
Forminu, sredi rodovitnega 
Ptujskega polja, zato to
krat bolj na kratko.

V soboto pred dnevom 
republike je pričela redno 
obratovati zadnja elektrar
na na slovenski Dravi, ki 
bo tako dajala letno naše
mu gospodarstvu novih 580 
milijonov kWh električne 
energije oziroma milijon 
in 588 tisoč kWh dnevno.

Slovesnosti se je kljub 
mrazu in megli udeležilo 
več kot dva tisoč ljudi, med 
njimi tudi Franc Šetinc, 
Tone Bole, Andrej Verbič 
in drugi. Slavnostni govor
nik Andrej Verbič je med 
drugim dejal: »V treh letih 
zgrajen objekt s takšno 
tehnologijo pomeni zavid
ljiv dosežek. Žal vseh inve
sticij ne končujemo tako 
uspešno, kar nam žal pri
naša dodatne izgube ...« 
Član predsedstva SR Slo
venije pa je delavcem Drav
skih elektrarn izročil odli
kovanje predsednika Tita, 
red dela z rdečo zastavo,

ki ga je prejel namestnik 
predsednika DS Dravskih 
elektrarn Edvard Cizej.

S te osrednje slovesnosti 
ob 35-letndci ustanovitve 
naše nove Jugoslavije v na
ši občini, so poslali po
zdravno pismo tovarišu Ti
tu, učenci osnovnih šol 
Franca Belška iz Gorišnice 
in bratov Strafela iz Mar
kovec, so pripravili krajši 
kulturni program, nakar 
je Mirko Jelenko, ki je pri 
podjetju zaposlen že od le
ta 1948 simbolično prerezal 
trak, nakar so si lahko 
mnogi ogledali tudi notra
njost tega giganta na Ptuj
skem polju.

Morda še k temu doda
mo samo to, da so doslej 
Dravske elektrarne vse od 
Dravograda do Zlatoličja, 
dale našemu gospodarstvu, 
s tem pa seveda tudi naši 
tovarni aluminija, že več 
kot 33 milijard kilovatnih 
ur električne energije. V 
vseh elektrarnah na sloven
ski strani reke Drave pa 
bodo lahko odslej proizved
li na leto kar dve milijardi 
in osemsto milijonov kWh 
električne energije.

Franjo HOVNIK

H U M O R
MALO ZA ŠALO, 
MALO ZARES

»Komu nič ne verjameš? «
»Metereologom, ki napovedo sonce, pa pada 

dež, in svojemu vodji, ki trdi, da bo naša hrana v 
obratu družbene prehrane boljša, pa je že le
ta in leta enaka.«

»Kam pa greš z malico v rokah?«
»Na sestanek. Običajno trajajo po več ur. Ob 

mlatenju prazne slame postaneš pa tudi lačen 
kajne.«

»Kupuješ ali si na delu«?
■»Sem. Ta trenutek bi naj namreč bil službeno 

v banki, na sodišču ali na občini. Ko bom pa na
kupil se vrnem spet na delo. Vodji pa bom de
jal, da nikogar nisem dobil.«

»Kako ste se mogli prijaviti za izpit, ko pa 
sploh niste bili prijavljeni?«

»Tovariš profesor, bil sem pripravljen na vse.«

»Na izpitu profesor vpraša kandidata, študenta 
prava: »Kakšna je kazen za bigamijo?«

»Dve tašči, tovariš profesor« odgovori študent!

»Ali si pripravil analizo, za katero smo se do
govorili?«

»Ne, naročil sein svojemu podrejenemu, ta na
slednjemu, ta spet drugemu... Nisem pa še uspel 
ugotoviti, kdo je zadolžen, da opravi to nalogo.«

Povzeto iz nekaterih glasil DO.
Pripravil F. M.

Številni občani naše občine so prisluhnili besedam govornikov ob pričetku 
obratovanja HE Formin. Foto: Franjo Hovnik.

Član predsedstva SR Slovenije Tone Bole govori zbrani množici. Trenutek za tem 
je predstavniku DEM izročil odlikovanje predsednika republike tovariša Tita — 

red dela z rdečo zastavo. Foto: Franjo Hovnik

IH '? m

«
Otvoritvene slovesnosti so se udeležili vidni predstavniki našega družbenopolitičnega

življenja. Foto: Franjo Hovnik.



Avto moto društvo Franc Galun Kidričevo
Za uresničevanje in pri

dobitev raznih človeških 
potreb oz. interesov, se de
lovni ljudje zunaj delovne 
organizacije v krajevnih 
skupnostih in vaških odbo
rih združujejo v raznih 
društvih ter s tem ustvar
jajo svoje potrebe, uresni
čujejo svoje interese pp 
znanju ali drugačnih prido
bitvah, bodisi prosvetno- 
kulturnih, športnih in po
dobno. Koledarsko leto 1978 
se bo kmalu izteklo, zato 
bodo delovne in druge or
ganizacije ter razna društ
va pregledala uspehe na 
področju svojega delova
nja. Opravljali se bodo za
ključni računi in bilance, 
torej pregledi, kaj je bilo 
in koliko je bilo storjene
ga in kako je bila določena 
dejavnost opravljena. Zato 
bo tudi naše društvo pre
gledalo uspehe ali morebit
ne neuspehe na našem pod
ročju. Naš namen pa ni 
prikazovanje zaključnega 
računa ali podobno, tem
več pregled dela in delo
vanja na tem področju in 
s tem predstavitev širši 
družbeni skupnosti.

Na področju krajevne 
skupnosti Kidričevo je zra
ven ostalih društev usta
novljeno tudi »Avto moto 
društvo FRANC GALUN« 
Kidričevo. Do leta 1959 je 
obstajal le prometni kro
žek. V tem letu pa se je 
ustanovilo samostojno 
društvo kot Avto moto 
društvo Kidričevo. Iz leta 
v leto so se pojavljale več
je potrebe in želje po o- 
pravljanju izpitov za avto
mobile, motoma kolesa in 
traktorje, tako da se je 
društvo vedno bolj organi
ziralo in s tem pridobivalo 
vedno več zaupanja s pod
ročja, ki mu je bilo zaupa
no ob sami ustanovitvi. V 
društvu je delovalo precej 
zaslužnih ljudi, od inštruk
torjev pa do članov uprav
nega ali nadzornega odbo
ra. Eden od takšnih je bil 
tudi aktiven in zaslužen in
štruktor Franc Galun, ki 
pa je bil zraven tega še 
odličen športnik — avto- 
reylist. Tekmoval je v zvez
nem merilu, na eni od teh 
voženj avto relija »Brat
stvo in enotnost«, ga je do
letela kruta nesreča, v ka
teri je izgubil življenje. Po 
smrti našega zaslužnega 
člana Franca Galuna se je 
društvo preimenovalo v 
Avto moto društvo »Franc 
Galun« Kidričevo.

Vse od ustanovitvenega 
leta, si je društvo prizade
valo, da zajame čim širšo 
teritorialno področje, za 
poučevanje in usposablja
nje kandidatov za opravlja
nje izpitov, pa si bodi za 
motoma kolesa, osebne av
tomobile, kolesa s pomož
nim motorjem ali traktor
je, katerih je na našem 
območju vedno več. Danes 
naše društvo deluje in pou
čuje v naslednjih krajevnih 
skupnostih: KS Kidričevo, 
KS Lovrenc, KS Hajdina, 
KS Cirkovce, KS Majš
perk in KS Žetale.

Razen tega nudimo po
moč v osnovnih šolah pri 
prometnih krožkih, torej 
naš cilj je tudi ta, da prič
nemo s prometno vzgojo že 
pri osnovnošolski mladini, 
čemur bomo v prihodnje 
posvetili še več pozornosti, 
saj le tako lahko kasneje 
pričakujemo, še boljše re
zultate in varnost v prome
tu. Društvo si je torej s 
tem zadalo veliko nalogo 
in obvezo, saj angažiranje 
v vseh teh krajevnih skup
nostih in osnovnih šolah 
zahteva izredno delavnost 
in organiziranost prav tega 
pa se še posebej zavedamo, 
saj vemo, da lahko le z 
marljivostjo in dosledno 
organiziranostjo in odgo
vornostjo dosegamo uspe
he na vseh teh področjih, 
da torej lahko zadovoljimo 
najširšim željam in potre
bam v tej zvrsti. Društvo 
si razen osnovnega, priza
deva tudi igrati vlogo res
ničnega vzgojitelja v pro
metu, to se pravi promet
ne etike in kulture. Le ta
ko organizirano društvo 
je lahko uspešno, prav go
tovo pa gre temu zahvala 
prenekateremu članu društ
va, ki se poleg svojih vsak
danjih nalog in opravil v 
združenem delu, še posebej 
angažira v krajevni skup
nosti oz. našem društvu. 
Veliko prostega časa je po
trebno uporabiti, se včasih 
čemu odpovedati samo, da 
društvo v redu in dobro 
posluje. Nekaj tovarišev je 
v tem društvu, ki z njim 
resnično živijo in s tem o- 
mogočajo društvu popolno 
organiziranost in delova
nje. Eden od teh je prav 
gotovo tov. črček Zvonko, 
ki opravlja dela tajnika 
društva, ki mu ni žal pro
stega časa. Marsikatero po
poldne preživi v prostorih 
avto moto društva ali pa 
na poti, ko urejuje in re
šuje različne probleme za 
društvo. Naloge predsedni
ka prav tako prizadevno o- 
pravlja tov. Milan Milosav
ljevič, tov. Kondrad Kram
berger, kot resničen in do
ber gospodar pa tov. Šegu
la, ki skrbi kot hišnik, da 
sta učilnica in vozni park 
pripravljena za poučeva
nje. še bi lahko povdaril 
nekatere prav tako priza
devne tovariše posebej iz 
vrst inštruktorjev, kot so 
dolgoletni sodelavci tov. 
Preac, tov. Soršak, tov. Pul- 
ko in drugi, katerim društ
vo prav gotovo dolguje 
zahvalo za njihovo priza
devno vsakdanje poučeva
nje kandidatov bodočih 
voznikov in s tem udele
žencev v prometu.

Društvo poseduje lastno 
učilnico oz. šolski kabinet, 
ki je opremljen s potreb
nimi šolskimi rekviziti za 
poučevanje kandidatov, ka
terim je prav tako na raz
polago pet osebnih avto
mobilov od tega dva VW in 
tri zastave 750. Na teh av
tomobilih pa poučuje sku
paj devet inštruktorjev, od 
katerih sta dva stalno za

poslena, 7 pa je zaposle
nih občasno ali honorarno.

Društvo si prizadeva, da 
je vozni park vedno obnov
ljen, v voznem stanju, to
da velikokrat naletimo na 
težave pri dobavi avtomo
bilov, ker dobava kasni. V 
kratkem namerava društvo 
vozni park posodobiti, obe
nem pa tudi s svojo kad- 
drovsko politiko skrbi za 
lasten izvor inštruktorjev. 
Vse to so prizadevanja s 
katerimi želimo nuditi kva
litetnejše in še boljše pogo
je za poučevanje kandida
tov za opravljanje izpitov.

Avto moto društvo »Franc 
Galun« Kidričevo ima tre
nutno 450 članov, med ka
terimi so razen imetnikov 
avtomobilov tudi traktori
sti in pešci. Vsem članom 
društvo nudi brezplačno 
vodopranje, uporabo kom
presorja, most za manjša 
popravila in polnilec za pol

njenje baterij-akumulator- 
jev. Razen tega imajo člani 
društva še vse ostale pred
nosti in usluge, ki jim jih 
daje že samo članstvo v 
AMZ.

Društvo se ukvarja tudi 
s športno-rekreaoijsko in 
turistično dejavnostjo. Red
no se udeležuje raznih spo
minskih pohodov, ki so po
vezani z našo narodno-osvo- 
bodilno vojno na področju 
občine Ptuj, prav tako vsa
ko leto prirejamo med
društvena tekmovanja v 
okviru občine Ptuj.

Zadali smo si nalogo, da 
v prihodnjem letu nadalju
jemo s prav takšno delav
nostjo, saj bomo le tako 
upravičili svoj obstoj in 
nenehni razvoj društva v 
naši širši socialistični sa
moupravni skupnosti. Prav 
tako si prizadevamo glede 
članstva za katero si želi
mo, da bi bilo vedno števil

nejše, saj se zavedamo, da 
lahko le organizirano dose
gamo takšne in še boljše 
uspehe.

Po tem krajšem pregledu 
delovanja društva od nje
gove ustanovitve, pa se bo 
tudi leto 1978 kmalu iztek
lo, zato želimo vsem čla
nom avto moto društva 
»Franc Galun« Kidričevo 
srečno vožnjo v letu 1979, 
prav tako pa naj to velja 
za vse voznike z željo, da 
tudi vi kmalu postanete čla
ni AMZS. Društvu samemu 
pa želimo polno uspeha v 
nalogah, M smo si jih že 
zadali. Enake čestitke ozi
roma želje pa pošiljamo 
tudi našim sosednim društ
vom kot so AMD Ptuj, 
AMZ Ptuj, AMD Slovenska 
Bistrica in AMD Ormož ter 
društvom AMZ v bratskih 
občinah, kot so Varaždin, 
Čakovec in Krapina.

Peter Vesenjak

Aktivni delavci v AMD Kidričevo. Foto: K. Zorec

Člani AMD imajo mnoge možnosti pri uslugah. Foto: K. Zorec



Ob 25-letrùci prostovolj
nega krvodajalstva v Slove
niji je bila 8 . decembra 
1978 v restavraciji Kidriče
vo proslava krvodajalcev 
TGA in hkrati tudi podeli
tev značk, diplom in pri
znanj krvodajalcem. Pri 
prostovoljnem krvodajal
stvu lahko ugotovimo, da 
gre za našo skupno akcijo, 
za katero smo zainteresira
ni vsi. Naloga posamezni
ka je, da postane 'krvoda
jalec, temeljnih organizacij 
združenega dela pa v tem, 
da ustvarjajo pogoje, da bo 
delovni človek s prostovolj
no odločitvijo, da daruje 
kri, izrazil svojo humano 
in solidarnostno voljo brez 
škodljivih posledic za nje
gov socialno-ekonomski po
ložaj.

V naši delovni organizaci
ji lahko rečemo, da so iz
polnjeni skoraj vsi pogoji 
v vseh TOZD in DSSS. V 
letu 1977 in letošnjem le
tu je število krvodajalcev 
precej naraslo tako, da jih 
je sedaj 440 od tega je 34 
žensk. V lanskem letu je 
bilo število odvzemov krvi 
537, letos pa jih bo pred
vidoma 620. S tem števi
lom, ki pa bi bilo lahko še 
občutno večje predstavlja
mo v ptujski občini 2 0 % 
vseh odvzemov.

Zakaj bi jih lahko bilo 
več? Predvsem zaradi te
ga, ker v DSSS in TOZD 
kontrola kvalitete skoraj 
ni krvodajalcev. Zato bo 
ena naših nalog v nasled
njem letu, da pritegnemo 
večje število iz teh delov
nih sredin h krvodajalcem, 
predvsem bo potrebno 
vplivati na njihovo zavest, 
na pomoč pa bo potrebno 
poklicati tudi družbeno po
litične organizacije pred
vsem sindikat.

V kulturnem delu prosla
ve so nastopali cicibani iz 
vzgojno varstvenega zavo
da Kidričevo, tamburaši 
DPD Svoboda Majšperk, 
dekliški pevski zbor DPD 
Svoboda Majšperk, pionirji 
iz osnovne šole Kidričevo, 
moški pevski zbor DPD 
Svoboda Kidričevo in god
ba na pihala TGA. Ob kon

cu pa je bila slavnostna 
podelitev značk, plaket in 
priznanj 'krvodajalcem, ki 
so večkrat darovali kri in 
ki so bili zaslužni za raz
voj krvodajalstva v TGA 
v preteklih letih.

Značke za 5-kratni od
vzem krvi je prejelo 58 
članov kolektiva, značke za 
10-kraten odvzem krvi je 
prejelo 27 članov kolekti
va, značke za 15-kraten od
vzem krvi je prejelo 24 čla
nov kolektiva in značke za 
20-kraten odvzem krvi je 
prejelo 12 članov 'kolektiva. 
Zlato plaketo in značko za 
25-kraten odvzem krvi so 
prejeli: 1. Janez Horvat, 2. 
Janez Kristovič, 3. Franc 
Kokol, 4. Štefka Letonja,
5. Ivan Majcen, 6 . Alojz 
Vtič, 7. Franc Klinger, 8. 
Jože Kmetec, 9. Milan Sla
vinec.

V letošnjem jubilejnem 
letu je republiški odbor RK 
Slovenije sklenil podeliti 
posebno priznanje »Zaslu
ge za krvodajalstvo« tistim 
krvodajalcem in aktivi
stom, ki imajo velike za
sluge za razvoj krvodajal
stva v sredini delovanja.

Priznanja so podelili tu
di aktivistom, ki zaradi bo
lezni ne morejo biti krvo
dajalci. To priznanje so 
dobili naslednji tovariši iz 
TGA: L Vida Resnik, 2. 
Valter Kolarič, 3. Jože Vajs- 
baher, 4. Maks Primožič,
5. Jože Kmetec, 6 . Franc 
Erbus, 7. Nada Tominc, 8 . 
Franc Turk, 9. Jožica Mu
rata, 10. Stanko Pulko, 11. 
Štefka Letonja, 12. Josip 
Kavarič

Prav tako je tudi naša 
delovna organizacija preje
la v letošnjem letu spo
minsko plaketo za velike in 
izjemne zasluge za organi
zacijo in razvoj krvodajal
stva, katero je podelil re
publiški odbor RK Slove
nije.

Proslava je dobro uspe
la, žal je bilo prisotnih pre
malo krvodajalcev, glede 
na njihovo število.

Borut Srečkovič

Pošteni tudi ti 
krvodajalec!

Govor predsednika aktiva krvodajalcev TGA. Foto: Mohorič.

Podelitev zlatih plaket za 25-kratni odvzem krvi. Foto: Mohorič.

Tudi najmlajši iz vrtca v Kidričevem so sodelovali pri proslavi. Foto: Mohorič.



k r i  r e š u j e  ž i v l j e n j a
Human in človeški je 

gomji naslov sestavka! Pa 
zakaj ne bi bil, saj prav 
ljudje s svojimi humanimi 
akcijami, med katere vse
kakor spada dajanje krvi, 
kot naj dragocenejše človeš
ke tekočine resnično rešu: 
jejo življenja mnogim dru- ■ 
gim sotovarišem in sotova- 
rišicam ob slehernem času, 
ko pač nastane taka po
treba.

Mnogo ponesrečenih voz
nikov m potnikov se prav 
takim lahko zahvali za na
daljnje življenje, mnogo 
srečnih mamic je ostalo 
srečnih prav zato, ker so 
njim in njenemu otroku 
podarili življenjsko teko
čino mnogi neznani krvo
dajalci. In prav takih je v 
naših sredinah vse več in 
prav ter lepo je to, da po
novno ob tem ne poudar
jam človeške humanosti.

Rekli smo v naših sredi
nah je mnogo takih, ki re
šujejo življenja drugim. Po
nosni smo lahko na vse ti
ste naše sodelavce v TGA, 
ki vedno in ob vsakem času 
darujejo svojo kri, ki nato 
pomaga drugim, da osta
nejo pri življenju. Resnič
no lepa je številka, ki sega 
že preko 400 tistih, ki so 
krvodajalci v naši DO in 
kar je še posebej pomemb
no in lepo je to, da so v 
pretežni večini iz neposred
ne proizvodnje, kar na dru

gi strani pomeni to, da bi 
lahko med njimi bilo mno
go več tudi tistih iz DS SS 
iz vrst strokovnih kadrov 
in podobno, na kar smo že 
večkrat opozarjali in pov- 
darjali ter jih, kot je naj
bolj pomembno, tudi pozi
vali k skupim aktivnih kr
vodajalcev.

Prireditev ob 25-letnici 
krvodajalstva pri nas je bi
la za vse naše krvodajalce 
v petek dne 8. 12. 1978 v 
veliki dvorani TGA v obra
tu družbene prehrane. Ne 
mislimo govoriti o progra
mu, ki so ga priredili ob 
tem trenutku, o vseh tistih, 
ki so nastopali in tako do
prinesli, da je prireditev bi
la lepa in zelo uspešna, ve-

Pomembno
sporočilo
krvodajalcem!

V I. tromesečju na
slednjega leta bodo ak
cije naslednje dni:
12. ali 13. januarja,
13. februarja,
6. in 22. marca, 
če bo delovna sobota.

Ker se za posamezne 
akcije prijavi preveč de
lavcev iz določene iz
mene ali brigade, bosta 
že od marca naprej dve 
akciji na mesec. Zato 
prosimo krvodajalce, da 
se enakomerno prijav
ljajo oz. da se dogovori
jo med seboj, kdaj bo 
kdo šel.

Zaradi nejasnosti, ka
ko je z urami, če je kr
vodajalec odklonjen, da

jemo naslednje pojasni
lo:

Če je krvodajalec za
radi bolezni ali trenutne 
slabosti odklonjen, se 
mora vrniti na delo naj
kasneje do 11. ure.

Če pa je krvodajalec 
odklonjen, ker je pred
časno prišel na odvzem 
krvi ali pa da je zaradi 
enakega razloga odklo
njen kot na prejšnji ak
ciji, ima vse ure dokler 
se ne vrne v tovarno NI 
ali pa ure v slabo.

Vsa ostala pojasnila 
daje tov. Srečkovič, te
lefon 294 ali tov. Zupa
nič, telefon 333.

Aktiv krvodajalcev

liko več mislimo namreč 
na to, da bi številka tistih, 
ki so že na seznamu krvo
dajalcev bila prihodnje leto 
še večja in obširnejša in da 
bi se na lejtej znašel tudi 
marsikdo izmed nas. Mno
gi, ki so za svoja humana 
dejanja dobili ta dan pri
znanja in značke nas pozi
vajo, da se jim pridruži
mo. Vsak mesec nas mno
gi plakati opozarjajo na 
to, da bo krvodajalska ak
cija in so pri tem označe
na tudi vsa mesta, kjer 
se naj prijavimo oz. ime
na poverjenikov, ki imajo 
nalogo, da zberejo čimveč 
novih krvodajalcev.

Imen skoraj gotovo ni 
potrebno navajati, ker jih 
vse izmed aktivistov še ka
ko poznamo, vsekakor pa 
naj omenimo, da je med

krvodajalci tudi lepo števi
lo žensk in da je prav tova
rišica Štefka LETONJA ti
sta, ki se še kako trudi, da 
bi jih bilo med njimi še 
več. Dosledna in aktivna 
krvodajalka, je za svoja hu
mana dejanja dobila ' tudi • 
temu primemo priznanje, 
za kar ji tudi mi- v ured
niškem odboru iskreno če
stitamo in ji želimo, da bi 
na poti svojih humanih ak
cij še bolj uspevala.

Seveda so tudi med moš
kimi podobni aktivisti, toda 
bodimo moški in res to
krat dajmo tudi v tej sme
ri prednost ženskam, saj 
bodo tako vrste naših po
žrtvovalnih in aktivnih kr
vodajalcev še popolnejše in 
vse večje.

Ob koncu zapisa o naših 
aktivnih krvodajalcih, na

katere smo lahko v našem 
kolektivu resnično tudi še 
kako ponosni, naj - povda- 
rim le še to, da gre primer
na zahvala tudi naši sindi
kalni organizaciji TGA, ki 
ima prav to. sekcijo v vidu, 
da je pri tem nekaj takih, 
ki sicer niso aktivni krvo
dajalci, so pa enakovredni, 
saj še kako pomagajo pri 
raznih takih in podobnih 
akcijah, zato tudi njim srč
na hvala, prav vsem sku
paj pa želimo tudi v bodo
če, mnogo uspešnosti pred
vsem v letu 1979 ter jim 
vsem iskreno čestitamo k 
doseženim uspehom in prav 
prisrčno praznovanje nove
ga leta ter zares prav 
SREČNO IN ZDRAVJÄ 
POLNO NOVO LETO 1979!

France MEŠKO

Dr. Vrečkova podeljuje priznanja »zasluge za krvodajalstvo«. Foto: Mohorič.

Sodeloval je tudi moški pevski zbor DPD Svoboda Kidričevo. Foto: Mohorič



Dekliški pevski zbor Majšperk na proslavi krvodajalcev. Foto: Mohorič.

Tamburaši DPD Majšperk na proslavi krvodajalcev. Foto: Mohorič.

Iz trboveljske livarne

Prihodi in odhodi v  TOZD  Livarna 
Trbovlje v  letu 1978

V TOZD livarna so se v 
mesecu januarju 1978 zapo
slili naslednji delavci:

— v čistilnici:
1. Aleš Marija, 2. Vajdič 
Dušan, 3. Zupanc Dar
jan, 4. Laknar Katarina 
in 5. Hrovat Marija.

— v livarni:
1. Serša Anton in 2. Pro
senc Alojz.

— v orodjarni:
Turnšek Viljem.

Iz TOZD sp odšli:
Blaznik Mihaela, Krivec 
Peter, Velič Nazif, Tekav
čič Edvard in Trošt Anton.

V februarju so se zapo
slili:
— v čistilnici:

1. Kreže Marjana.
— v orodjarni:

Jazbec Karel.
— v livarni:

1. Kolar Branko, 2. Zečir 
Mehmed in 3. Ambrož 
Roman.

— v splošnem sektorju pa 
Sterniša Anton.

Iz TOZD so odšli:
Kolar Branko, Franko 
Franc, Smrekar Franc in 
Purkat Jože.

V marcu so se zaposlili:
— v livarni:

1. Djikič Djuro, 2. Mat
ko Florjan.

— v čistilnici:
1. Petek Dragica.

Stevanovič Petar.
Iz livarne so odšli: 

Medvešek Viljem, Alikšič 
Fikret in Dežman Stane.

V avgustu so se na novo 
zaposlili:

— v čistilnici:
1. Zečiri Darinka, 2. Di- 
janič Martin, 3. Prančič 
Vladimir, 4. Knežević 
Nedeljko, 5. Trifunovič 
Momčilo, 6 . Beličič Sta
na, 7. Gušalovič Ljubim
ko, 8 . Starc Jolanda in
9. Ocepek Albina.

— v livarni:
1. Lapuh Tomaž in 2. 
Renko Stane.

Iz livarne so odšli: 
Banovič Ratko, Husejnovič 
Ramiz, Medvšek Viljem, Jo
vanovič Branislav, Podles
nik Milan in Stevanovič 
Petar.

V septembru so se zapo
slili:
— v livarni:

1. Vajdič Janez.
— v čistilnici:

1. Simončič Darja.
— v komerciali:

1. Vajdič Janez.

Iz TOZD so odšli: 
Stojanovič Joviča in Zečiri 
Darinka.

V oktobru so se zaposlili:

Iz TOZD je v marcu od
šel Ostanek Dušan.

V mesecu aprilu ni bilo 
novih zaposlitev, delovno 
razmerje pa je prenehalo 
naslednjim delavcem:

— v livarni:
1. Radovič Obrad in 2. 
Petan Jože.

— v orodjarni:
1. Drobež Franc.

— v vzdrževanju:
1. Okorn Emil.

Podmernik Alojzu, Jerkič 
Kati in Ivandič Nadi.

V mesecu maju so se za
poslili:
— v livarni:

1. Stojanovič Joviča, 2. 
Knez Branko, 3. Milin- 
ković Ranko.

— v splošnem sektorju:
1. Lenarčič Štefka.

Iz TOZD so odšli:
Matko Florjan, Fakin Sta
nislav in Zupanc Darjan.

V mesecu juniju so se 
zaposlili:

— v livarni:
1. čolič Ramiz, po vrnit
vi iz JLA, 2. Janoševič 
Živojin in 3. Stepanovič 
Borislav.

— v orodjarni:
1. Lipičnik Silvo (po vr
nitvi iz JLA).

Iz TOZD so v oktobru 
odšli:
Šalamon Ivan, čolič Dje- 
vad, Samardžič Rade, čo
lič Ramiz, Kaltak Kemal, 
Janoševič Živojin, Mak Ci
ril, Simončič Darja in Dji
kič Djuro.

Skupno število zaposle
nih je bilo v mesecu oktob
ru 156 delavcev. Fond ur 
skupno za navedeno števi
lo delavcev je 27.584 ure.

Efektivno opravljenih ur je 
bilo 23502, izredno plačane
ga dopusta je bilo 296 ur, 
rednega dopusta 1416 ur, 
bolniških izostankov v ok
tobru je bilo 2.162 ur, ter 
osem ur ostalih izostan
kov.

V. Petauer
— v splošnem sektorju:

1. Šutar Marija in 2. Ber- 
not Frančišča.

Iz livarne ni v mesecu 
juniju odšel 'noben dela
vec.

V mesecu juliju so se za
poslili naslednji delavci:
— v livarni

1. Husejnovič Ramiz in
2. Drnovšek Samo.

— v čistilnici:
1. Cvetkovič Ilija in 2.
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V smislu 34. člena samo
upravnih sporazumov o od
govornosti in obveznosti 
delavcev v združenem delu 
TOZD objavljamo nasled
nje ukrepe:

1. Brglez Ivan, mat. št. 
4094, roj. 25. 5. 1939, stanu
joč v Stogovcih štev. 3, p. 
Ptujska gora, poročen, oče 
3 otrok v starosti od 3 do 
15 let, opravlja dela oz. na
loge pomočnika livarja v 
TOZD predelava, ukrep mu 
je že bil izrečen, je kriv, da 
je dne:

19. 6 . 1978 brez vednosti 
in dovoljenja predpostav
ljenega ‘delavca zapustil de
lovno mesto in odšel k to
varniški ograji po vino. —

S tem je hujše kršil delov
no obveznost iz člena 11, 
tč. 19 samoupravnega spo
razuma o odgovornosti in 
obveznosti delavcev v zdru
ženem delu TOZD predela
va aluminija in mu je di
sciplinska komisija na pod
lagi člena 9 tč. 3 že cit. 
sporazuma izrekla: začasna 
razporeditev delavca na 
drugo delovno mesto štev. 
311.1107 »Pomožna dela v 
livarni« — za dobo pet me
secev.

2. čatorič Edi, mat. št. 
4611, roj. 18. 8 . 1951, stan. 
Žalbjak, št. 11, p. Ptuj, sam
ski in brez otrok, zaposlen 
pri delih in nalogah elek- 
trolizer v hali A, TOZD 
Proizvodnja aluminija, še 
ni bil v postopku, je kriv, 
da je dne:

16. 5. 1978 ob 18. uri ne
opravičeno zapustil delovno 
organizacijo in prinesel v 
delovno organizacijo 31 vi
na in en liter konjaka, — 
s tem je storil hujšo krši
tev delovne obveznosti na 
podlagi 11. člena, tč. 19 sa
moupravnega sporazuma o 
odgovornosti in obveznosti 
delavcev v združenem delu 
TOZD tovarna aluminija 
(Proizvodnja aluminija) in 
se mu na podlagi že cit. 
sporazuma čl. 9 tč. 2 izre
če ukrep javni opomin.

3. Gojkovič Dušan, mat. 
št. 4184, roj. 15. 12. 1949, 
stanujoč v Sp. Hajdini št. 
32, p. Hajdina, opravlja de
la oz. naloge livarja induk
cijske peči v TOZD prede
lava aluminija, izrečen mu 
je že bil ukrep javnega o- 
pomina, je kriv

da je dne 31. 10. 1977 ne
opravičeno izostal z dela,

— s tem je storil hujšo kr
šitev delavne obveznosti iz 
člena 11 tč. 1 samouprav
nega sporazuma o odgovor
nosti in obveznosti delav
cev v združenem delu 
TOZD predelava aluminija 
in se mu na podlagi 9. čle
na tč. 3 izreče ukrep začas
na razporeditev delavca na 
drugo delovno mesto št. 
311.1106 »Pomožna dela pri

vlivanju aluminija« za dobo 
šest mesecev.

4. Kačjem Janez, mat. št. 
3359, roj. 11. 7. 1940, stan. 
Laincova vas 54 a, poročen, 
brez otrok, pri delih in na
logah Nakladanje in raz
kladanje materiala v TOZD 
Promet, po lastni izjavi mu 
še ni bil izrečen ukrep, je 
kriv,

da je dne 22. 5. 1978 ne
opravičeno izostal z dela, 
tedaj je storil hujšo krši
tev delovne obveznosti po 
tč. 1 čl. 11 samoupravnega 
sporazuma o odgovornosti 
in obveznosti delavcev v 
TOZD Promet in se mu na 
podlagi 9. člena tč. 1 izreče 
ukrep javni opomin.

5. Kaisersberger Franc, 
mat. št. 4116, roj. 28. 9. 
1943, stanujoč v Kidriče
vem št. 9, razvezan, oče 2 
otrok v starosti 11 in 15 
let, opravlja dela oz. nalo
ge elektrolizerja — strojni
ka v TOZD Proizvodnja alu
minija, ukrep mu še ni bil 
izrečen, je kriv,

da je dne 26. 4. 1978 s 
traktorjem poškodoval vra
ta in steno pri pralcih pli
na, tedaj je storil hujšo kr
šitev delovne obveznosti iz 
člena 11 tč. 5 samouprav
nega sporazuma o odgovor
nosti in obveznosti delavcev 
v združenem delu TOZD 
tovarna aluminija ter se 
mu na podlagi člena 9 tč. 3 
že cit. samoupravnega 
sporazuma izreče ukrep 
začasna razporeditev delav
ca na drugo delovno mesto 
št. 221-2105 »Pomoč pri po- 
služevanju elektrolitskih 
celic« za dobo treh mese
cev.

6 . Korpar Stanko, mat. 
št. 3828, roj. 11. 11. 1947, 
stanujoč v župečji vasi št. 
59, p. Lovrenc na Dr. polju, 
poročen, oče 2  otrok v sta
rosti od 4 do 6 let, oprav
lja dela oz. naloge pomoč
nika livarja v TOZD Pre
delava aluminija, ukrep mu 
je že bil izrečen in sicer 
javni opomin dne 3. 2. 
1978, je kriv,

da je dne 19. 6 . 1978 brez 
vednosti in dovoljenja 
predpostavljenega delavca 
zapustil delovno mesto in 
prinesel vino v delovno or
ganizacijo, tedaj je storil 
hujšo kršitev delovne ob
veznosti iz člena 11 tč. 19 
samoupravnega sporazuma 
o odgovornosti in obvezno
sti delavcev v združenem 
delu TOZD tovarna alumi
nija in se mu na podlagi 9. 
člena tč. 3 že cit. samo
upravnega sporazuma izre
če ukrep začasna razporedi
tev delavca na drugo de
lovno mesto št. 311-1108 
»Pomožna dela v livarni« 
za dobo treh mesecev.

7. Mesarič Janez, mat. št. 
4644, roj. 8 . 10. 1957, sam-
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Dekonpozerji

ski, brez otrok, na delih 
in nalogah nakladanje in 
razkladanje materiala, v 
TOZD Promet, ukrep mu 
še ni bil izrečen, je kriv, 
opravičeno izostal z dela, 
da je dne 27. 5. 1978 ne
opravičeno izostal z dela, 
da je dne 8 . 6 . 1978 ne
opravičeno izostal z dela, 
s tem je hujše kršil delov
no obveznost po tč. 1 11. 
člena samoupravnega spo
razuma o obveznostih in 
odgovornostih delavcev v 
združenem delu TOZD Pro
met in se mu na podlagi 9. 
člena tč. 3 Izreče ukrep 
začasna razporeditev de
lavca z del in nalog nakla
danje in razkladanje ma
teriala k delom'in nalogam 
»Pomoč pri razkladanju in 
nakladanju materiala št. 
623-24-05 za dobo enega 
meseca.

8 . Milošič Martin, mat. 
št. 2344, roj. 4. 10. 1936, 
stan. Mali Okič št. 3, p. 
Cirkulane, poročen in oče 
3 otrok v starosti od 13 do 
18 let, zaposlen pri delih 
in nalogah »kurjač v hali 
B TOZD Proizvodnja alu
minija, je kriv,

da je dne 25. 11. 1977 do
31. 11. 1977 neopravičeno 
izostal z dela in sicer sku
paj 4 delovne dni, da je 
dne 8 . 5. 1978 okrog 20. ure 
predčasno zapustil dela in 
naloge, s tem je storil huj
šo kršitev delovne obvezno
sti iz člena 11, tč. 24 samo
upravnega sporazuma o ob
veznosti in odgovornosti 
delavcev v združenem delu 
TOZD Tovarna aluminija 
in se mu na podlagi že cit. 
samoupravnega sporazuma 
čl. 13 izreče ukrep preneha
nje lastnosti delavca v. 
združenem delu TOZD pro
izvodnja aluminija — po
gojno na 10 mesecev.

9. Širec Ivan, mat. št. 
2554, roj. 10. 3. 1937, stan. 
Tržeč št. 20, p. Videm pri

Ptuju, razvezan, oče treh 
otrok v starosti od 14 do 
17 let, na delih in nalogah 
»Nakladanje in razklada
nje materiala v TOZD 
Promet, ukrep mu je že bil 
izrečen, je kriv,

da je dne 22. 5. 1978, 4. in 
5. 6 . 1978 neopravičeno izo
stal z dela, tedaj je storil 
hujšo kršitev delovne ob
veznosti po čl. 11 tč. 1 sa
moupravnega sporazuma o 
obveznosti in odgovornosti 
delavcev v združenem delu 
TOZD Promet in se mu na 
podlagi 9. člena tč. 2 izreče 
ukrep javni opomin.

10. Trebovšek Florijan, 
mat. št. 1785, roj. 7. 5. 1933, 
stanujoč v Ptuju, Kajuho
va 1, poročen, oče 3 otrok 
v starosti od 12 do 21 let, 
opravlja dela in naloge — 
posluževalec permatitnih

naprav v TOZD Glinica, je 
kriv," da se je dne l4r 4; 
1978 med delovnim časom 
opil z žganjem, — s 'tem je 
storil hujšo kršitev delov
ne obveznosti po tč. 19> čle
na 11 samoupravnega spo
razuma o odgovornosti in 
Obveznosti delavcev v zdru
ženem delu TOZD Glinica 
in se mu izreče ukrep javni 
opomin.

11. Vek Jože, mat. št. 1613, 
roj. 24. 2. 1928, stanujoč 
Dolena, pošta Ptujska gora, 
poročen in oče dveh otrok, 
v starosti od 26 do 29 let, 
opravlja dela in naloge či
stilca in hišnika v delovni 
skupnosti skupnih služb — 
hala B, po lastni izjavi je 
že bil v postopku in izre
čen ukrep, vendar so vsi 
ukrepi že izbrisani, je kriv, 
da je dne 14. 7. 1978 okrog
16.30 ure odšel čez ograjo 
v naselje Kidričevo II in v 
trgovini kupil 2  litra, vina 
in 1 liter radenske, ko se 
je vračal so ga pri šolskem 
centru zalotili stražarji, ki 
so mu 2  litra vina odvzeli. 
Tedaj jé kršil delovno ob: 
veznost na podlagi 11. člena 
točke 19 samoupravnega 
sporazuma o obveznosti in 
odgovornosti v  zveži s čle
nom 6 , točka 8 in se mu iz
reče na podlagi samouprav
nega sporazuma o odgovor
nosti in obveznosti delavcev 
v združenem delu TOZD, čl. 
9, tč. 2 ukrep javni opomin.

Za tajništvo 
skupne disciplinske 

komisije TGA 
Š. A.



Nezgode v mesecu NOVEMBRU 1978
Na delu Na poti Skupaj

TOZD Predelava aluminija 2 0 2

TOZD Proizvod, aluminija 1 0 1

TOZD Vzdrževanje 1 1 2

TOZD Promet 1 0 1

S k u p a j  :
VZROKI NEZGOD

— padec predmeta,
— padec osebe,
— udarec predmeta,
— stisnitev med predmet,
— stik s skrajnimi tempe

raturami.

TOZD Predelava aluminija 
1. Ivan Angel, mat. št. 

4062 iz predelave aluminija, 
se je poškodoval 17. no-

5 1 6

vembra. Ponesrečeni je ča
kal na dvigalo pri peči 6F. 
Jakob Smolinger (3503) voz
nik viličarja, ki je peljal 
elektro viličar ga ni opa
zil in mu je z zadnjim ko
lesom zapeljal preko narta 
leve noge.

Vzrok: neprevidnost.

2. Franjo Petek, mat. št. 
4574 iz predelave alumini

ja, se je poškodoval 26. no
vembra. Pii vlivanju alu
minija iz 3 t indukcijske 
peči je prišlo do manjše 
eksplozije pri čemer je te
koči aluminij ponesrečen
ca opekel po vratu.

Vzrok: doziranje vlažnega 
materiala.

TOZD proizvodnja 
aluminija

1. Ivan šerot, mat. št. 
1172 iz proizvodnje alumi
nija, se je poškodoval 12. 
novembra. Poškodovani je 
v kanalu pralcev plina iskal 
vzrok poplavljanja kanala, 
pri tem mu je na mokrih 
tleh spodrsnilo, vsled česar 
je omahnil, pri tem pa uda

ril z levo roko po železni 
cevi. Vzrok: spolzka tla.
TOZD vzdrževanje

1. Franc Dolenc, mat. št. 
3742 iz strojnega vzdrževa
nja, se je poškodoval 8. no
vembra. Nezgoda se je pri
petila v delavnici za popra
vilo ventilov. Pri iskanju 
ustreznega gornjega dela 
ventila mu je spodrsnilo in 
je padel na kolo drugega 
ventila. Pri padcu se je 
močno udaril po prsnem 
košu.

Vzrok nezgode: neureje
nost v delavnici.

2. Feliks Muršec, mat. št. 
2945 iz elektro vzdrževa
nja, se je poškodoval 24. 
novembra. Nezgoda se je

pripetila v glinici — kalci
nacija II. pri polaganju el. 
kabla. Pri nameščanju vi
jačnega dvigala za dvig ka
belskega bobna se je to pre
vrnilo in mu padlo na levo 
nogo. Imenovani je utrpel 
lažjo poškodbo na palcu le
ve noge.
TOZD promet 

1. Stevo Perič, mat. št. 
3210 iz prometa se je poško
doval 10. novembra. Pri 
montaži oljne črpalke in 
krmilne spone droga na 
traktorju, mu je spodrsni
lo, nakar je udaril v hla
dilnik in si poškodoval pr
stanec leve roke.

Pripravila: 
Frančka Haložan

0 alkoholu in alkoholizmu
(12)

PREPREČEVANJE
ALKOHOLIZMA

Zdaj, ko smo si zbrali 
nekaj znanja o alkoho
lizmu (seveda če smo 
čitali nadaljevanja) po
vejmo še nekaj o pre
prečevanju.

Prvi osnovni problem 
pri preprečevanju je ko
ličina popitih alkoholnih 
pijač letno, ker število 
alkoholikov je odvisno 
od količine popitih al
koholnih pijač. Tam, 
kjer popijejo samo kak
šen liter, imajo malo 
alkoholikov in obratno. 
Poglejmo si kako je to 
pri nas.

V Sloveniji se letno 
popije okoli 15 litrov či
stega alkohola (100 %) 
na prebivalca. S tem so 
pokošene vse države v 
svetu razen Francije 
(19,8 1). Medtem ko je v 
Franciji težišče porabe 
alkohola pri vinu (11,5 1 
čistega alkohola v vinu 
in 2,5 1 žganih pijač) je 
pri nas obratno: na vino 
pride le 2,75 1 čistega 
alkohola; na pivo okrog 
0,7 1, a ostalih 12 1 či
stega alkohola pa popije
mo v obliki visoko kon
centriranih žganih pijač.

Kaj pomeni teh 15 1 
čistega alkohola? Če bi 
različne alkoholne pija
če, ki jih pri nas popi
jemo, spremenili v cvi
ček (7,5 % alkohola) bi 
prišlo na vsakega prebi
valca (mišljeno tudi na 
dojenčke) 200 1 cvička.
Štiričlanski družini to
rej pripada 800 1 cvička 
na leto. In če žena in 
otroka ne pijeta, »mora« 
oče spiti na leto 800 1 
cvička. Če pa še ta ne 
pije, pride na soseda že 
1600 1 cvička. Glede na

to ni čudež, da imamo v 
Sloveniji 15 % odraslih 
alkoholikov in da nasled
njih 15 % pije toliko, da 
jih že lahko uvrstimo 
med »resne kandidate« 
za alkoholike. Glede na 
številčnost imamo 80.000 
alkoholikov. Če bi želeli 
imeti v Sloveniji samo
40.000 alkoholikov, bi 
morali zmanjšati pora
bo alkohola vsaj za polo
vico. Torej: če ne bomo 
občutno zmanjšali koli
čine popitih pijač na 
prebivalca letno, ne mo
remo pričakovati, da se 
bo zmanjšalo število al
koholikov, oziroma šte
vilo problemov v zvezi 
z alkoholizmom.

Drugi osnovni prob
lem pri preprečevanju 
je zdravljenje alkoholi
kov, ker samo z zdrav
ljenjem alkoholikov od
stranimo poglavitni vir 
»okužbe«.

Če vemo, da je alko
holizem svojstvena na
lezljiva bolezen, vidimo 
kako vpliva alkoholik na 
okolico. Alkoholik nerad 
pije sam, temveč vedno 
poskuša najti sebi pri
memo družbo (kar v na
ših prilikah ni težko) 
—\ svoje sodelavce, ženo 
in druge poskuša vpelja
ti v svet alkoholne oma
me. Zakaj? Več vzrokov 
je za to, glavni pa je na
slednji: čim več alko
holikovih sodelavcev (in 
če se le da tudi šefov) 
je odvisnih od alkohola, 
tem večjo moč imajo 
alkoholiki, torej bodo 
zlahka obvladali tiste, ki 
jim povzročaj težave pri 
zadovoljevanju njihove 
odvisnosti od alkohola. 
Seveda večina teh pro
cesov poteka na podza
vestni ravni.

Zaradi tega so druži
ne alkoholikov glavno 
leglo alkoholikov, ker 
se po pravilu 40 % otrok 
alkoholikov vda alkoho
lizmu. Če ima 80.000 slo
venskih alkoholikov
200.000 otrok, bo v na
slednji generaciji zanes
ljivo spet 80.000 alko- 
kolikov (40% od 200.000 
je 80.000). Na dlani je 
torej dejstvo, da o kakš
nem resnem preprečeva
nju alkoholizma sploh 
ne moremo govoriti, če 
se ne lotimo zdravja in 
(družbene rehabilitacije 
množice alkoholikov in 
njihovih družin.

Sedaj, ko vemo prob
leme, povejmo nekaj 
važnejših ukrepov za 
preprečevanje alkoholiz
ma:

1) sistematičen pouk 
o alkoholizmu od pete
ga razreda osemletke 
dalje,

2) prepoved točenja 
alkoholnih pijač v do
poldanskem času in v 
poznih večernih urah, z 
zahtevo, da smejo v lo
kalih postreči z alkoho
lom samo ob hrani,

3) uresničitev zahteve 
po popolni treznosti v 
prometu in pri delu,

4) prepoved reklamira
nja alkoholnih pijač,

5) prepoved ali vsaj

občutna omejitev zaseb
ne žganjekuhe,

6) manj bi morali biti 
strpni do vinjenosti in 
alkoholičnega obnaša
nja,

7) gojiti bi morali kult 
življenja brez omame,

8) sistematično pro- 
svetljevanje vsega prebi
valstva,

9) strogi in ustrezni di
sciplinski in kazenski u- 
krepi do izgredov zaradi 
popivanja iz objestnosti 
(posebno mladeničev, ki 
še niso pravi alkoholiki).

Na koncu pa še na
pišemo nekaj spoznanj :

1) Vsak alkoholik je 
bil najprej zmeren pi
vec (pil je alkoholno 
pijačo iz objestnosti kod 
mladenič, v družbi, ob 
praznikih in podobno, 
kadar je še zlahka nad
zoroval svoje pitje.) — 
morda ti dragi bralec 
spadaš v to skupino in 
imaš še čas, da misliš

na sebe in svojo druži
no?

2) Vsakdo med nami 
lahko postane alkoholik 
razen abstinentov (tisti, 
ki niso nikoli pili in so 
se odločili da ne bodo 
začeli piti).

3) Ni posebnega znan
stvenega dokaza o ko
ristnosti alkohola, med
tem pa imamo v Slove
niji najmanj 80.000 do
kazov (alkoholikov), da 
alkohol razkraja posa
meznika, družino in 
družbo.

4) Ne vemo še, kakš
no je to »pitje po pa
meti, ali po potrebi«, ki 
bi zanesljivo obvarova
lo vsakega pivca pred 
alkoholizmom.

Dr. Zlata Ivetič

(Povzeto po knjigi 
dr. Rugelj a)

KONEC



Stojan Kerbler: KOLINE

Pionirskega odreda 
M M ” Trbovlje

Pionirji osnovne šole Trbov
lje so vključeni v 5 pionirskih 
odredov:
Pionirski odred

REVIRSKI BORCI,
ALOJZ HOHKRAUT, 
TONČKA ČEČ,
IVAN CANKAR in 
FRANC VRESK

Delo pionirjev v občini na
črtu je  in  vodi svet za delo s 
p ionirji p ri Občinski zvezi p ri
jate ljev  mladine Trbovlje. Po 
šolah pa vodijo pionirje m en
to rji — prosvetni delavci.

Delo pionirjev osnove šole 
je  dobro organizirano. Vsako 
leto p ripravijo  vrsto  prireditev 
in raznih  akcij v  okviru šole, 
občine ali posam eznih pionir
skih odredov. Delo pionirjev 
se vedno bolj uveljavlja  tudi 
m ed delovnim i ljudm i — obča
ni Trbovelj.

KURIRČKOVA POŠTA — 
največja  m anifestacija trbo
veljskih pionirjev, je  postala 
priljub ljena prireditev. Poleg 
predstavnikov vseh družbeno
političnih organizacij, se tega 
sprejem a udeležijo tud i števil
ni občani.

Na dan pionirjev, dne 29. 
septem bra, sprejm e delegacijo 
pionirjev tud i predsednik skup
ščine občine Trbovlje, sek retar 
OK ZKS te r  SZDL. Na dan 
pionirjev imajo vsi pionirski 
odredi svoje pionirske konfe
rence, k je r  sprejm ejo program  
dela za naslednje leto.

V pionirski odred ALOJZ 
HOHKRAUT so vključeni 204 
pionirji — učenci od prvega 
do četrtega razreda. Svoj letni 
program  so sprejeli 29. sep
tem bra 1978 n a  prv i odredni 
konferenci ob prisotnosti čla
nov sveta staršev, sveta pionir
skega odreda, ZB, ZPM, ZSMS 
in radia  Trbovlje. Potek  kon
ference so posneli na  m agne
tofonski tra k  in  o tem  infor
m irali tud i občane Trbovelj.

Kako so načrtovali svoj 
program?

V prv i polovici septem bra 
je odbor PO ob pomoči m ento
ric p ripravil osnutek delovnega 
načrta, k je r  so bile vse nalo
ge razdeljene po mesecih. P ri 
pripravi osnutka smo upošteva
li program e razrednih  pionir
skih skupnosti, n ačrt in  navo
dila sveta za delo s pionirji 
pri občinski zvezi ZPM te r  
pravila ZP. Osnutek program a 
so pionirji obravnavali na  svo

jih  sestankih in pripravili p ri
pombe.

Osnutek program a smo po
slali tu d i vsem  članom  sveta 
pionirskega odreda, katerega 
člani so delegati delovnih orga
nizacij, člani ZB, ZSMS, DPM 
in  KS. Na sestanku sveta so 
delegati dopolnili program  s 
konkretnim i predlogi. Da so 
delegati svoje delo dobro opra
vili dokazuje tu d i to, da so o 
osnutku delovnega n ačrta  PO 
razpravljali na  sestanku sindi
ka ta  na RUDIS-u.

Naše prizadevanje, da delo 
pionirjev povežemo z okoljem, 
zlasti še z delovnimi organiza
cijami, je  rodilo uspeh že v 
preteklem  letu, letos pa smo 
to  sodelovanje še poglobili. P io
n irji sodelujejo na  raznih  pro
slavah in  delovnih jub ile jih  s 
nike in  drugo.

V tem  šolskem letu  smo si 
zastavili še nove naloge, pove
zati delo p ionirjev s K rajev
nim i skupnostm i in občani. Prvi 
korak  je  bil že sto rjen  s pro- 
kulturnim  program om  ali kot 
gostje (pozdrav). še  posebno 
dobro sodelujejo z RUDIS-om,
STT Trbovlje in  MEHANIKO 
Trbovlje. P ionirji pa prejem ajo 
od delovnih organizacij tud i 
razna p rak tična darila  — kolo, 
bliskovno luč, kotalke, nahrb t- 
slavo, k i smo jo pripravili sku
paj z ZB, dne 9. 12. 1978. P ro 
slavo smo pripravili v  počasti
tev  40-letnice volilne zmagé 
revolucionarja in  narodnega 
heroja Alojza HOHKRAUT A .
Na proslavi je  bil sp re je t do
govor o sodelovanju m ed vse
mi, ki nosijo im e našega n a 
rodnega heroja: Pionirski od
red  Alojz H ohkraut, K rajevnim  
združenjem  ZB Alojz H ohkraut, 
strelsko družino Alojz Hoh
k rau t in  bodočo teritoria lno  e- 
noto Alojz H ohkraut.

N a te j proslavi je  bil slav
nostni govornik prvoborec in 
revolucionar in  sodelavec Aloj
za H ohkrauta, tov. Ivan  Gorjup. 
P riznanje  pionirjem  so dali tu 
di številni gostje, ki so se pro
slave udeležili.

O liku  narodnega hero ja  je 
spregovorila tu d i p ionirka Ma
teja .

S proslave so pionirji poslali 
pozdravno pismo tovarišu Titu, 
ki se glasi:

LJUBLJENI TOVARIŠ TITO!
Dovoli, da  t i  s proslave, ki 

smo jo priredili v  počastitev 
40-letnice volilne zmage narod

nega heroja in  revolucionarja 
Alojza H ohkrauta, ka terega ime

nosi naš pionirski odred, poš
ljem o prisrčne pozdrave.

Zelo si želimo, da bi tudi 
naša generacija  bila tako sreč
na, ko t so b ili naši starši, k i so 
te  lahko pozdravili v  našem  
rudarskem  m estu. Iskreno upa
mo, da  se nam  bo ta  želja kdaj 
tu d i uresničila.

Obljubljam o ti, da bomo kot 
člani organizacije najm lajših  — 
Zveze pionirjev Jugoslavije,, ki 
je  nastala  m ed narodnoosvobo
dilno borbo, sledili tvojim  zgle
dom: da se bomo pridno učili 
in  krepili bratstvo  m ed naro
di in  narodnostm i Jugoslavije. 
Ta naša obljuba naj t i  bo dra
gi tovariš Tito, čestitka za bli
žajoče se novo leto, obenem  z 
našimi iskrenim i željami.

Bodi zdrav in  vodi nas še 
dolgo v  življenje, svobodo in 
varnost!

P ion irji pionirskega odreda 
ALOJZ HOHKRAUT in  učite
ljice pedagoške enote Alojz 
HOHKRAUT Trbovlje.

P ion irji p ionirskega odreda 
A. H ohkraut, dobro sodelujejo 
z vsemi, ki cenijo delo n a j
m lajših  in  so jim  pripravljeni 
pom agati. Dobro sodelujejo z 
odbori ZSMS v delovnih orga
nizacijah.

Zavedam o se, da  je  zveza 
pionirjev Jugoslavije, patriotič- 
n a  otroška organizacija, ka tere  
osnovna naloga je  oblikovanje 
strokovnih lastnosti in  sposob
nosti za sam oupravno sociali
stično osebnost.

M entor zveze pionirjev orga
nizira delo s p ionirji po pra
vilih in  program skih izhodiščih 
zveze p ionirjev Jugoslavije, ki 
so nam enjena odraslim .

Glavne naloge pa  so:
— da vzgaja v  ljubezni do de

la  in  do lika  delovnega člo
veka,

—• da razvija  ljubezen do domo
vine, oh ran ja  in  razvija  svet
le trad icije  in  zglede iz naše 
legendarne NOB te r  socia
listične revolucije,

— da goji tovarištvo  in  p rija 
teljstvo, m edsebojno zaupa
n je  in  spoštovanje, plem eni
tost, ljubezen in  skrb  za na j- 
mlajše, spoštovanje s ta re j
ših, solidarnost,

— krepi in  razv ija  b ra tstvo  in 
enotnost m ed narodi in  na
rodnostm i naše domovine.

Vodja pedagoške enote 
A. H ohkrau t in  m entor 

zveze p ionirjev T rbovlje

O DELU PLANINCEV IZ 
KIDRIČEVEGA

Milena ZIDAR

Izvršni odbor PD Kidričevo, je  n a  svoji 5. redni seji obrav
naval program  dela, že za januar 1979. Ugotavljal je  pregled izvr
šenih nalog te r  novih nalog. Predvsem  je  v  začetku tek la  razpra
va, kako pridobiti čim  več m ladih v  vrste  PD Kidričevo. Tako je 
bilo povdarjeno od tov. Goršeta, da. je  bila v Oš-BK Kidričevo, 
ustànóvljèna sekcija, k a te ra  deluje interno, im a pa tu d i svojega 
predsednika, b lagajnika te r  m entorja, kateri je  tov. Andrej Gorše. 
S tem  si je  zopet pridobil v  naše vrste  precejšnje število m ladih, 
ki se bodo udeleževali planinske šole, ka tere  program  je  v  Oš-BK 
Kidričevo (kot krožek), v ka terem  se seznanjajo o dejavnosti 
planinstva, odn. našega okolja. Ko bo p laninska šola končana, bi 
želeli, da  se p rip rav i izlet po malo daljših  poteh v  planine, da 
doživijo lepote gorskega sveta. Ob proslavi RO n a  Jelovici, so se 
tudi udeležili proslave in  sta  jih  vodila tov. Gorše in  P e ter K ro
peč. Ugotovljeno je, da se k ljub  m ajhnem u številu aktivnih  članov, 
tudi individualno hodi v  planine. Vemo pa tud i razloge, zakaj ne 
moremo obdržati večino članov PD Kidričevo v svoji sredini, ko 
končajo osnovno šolo, zapuščajo k raj in  jih  n i mogoče več vk lju 
čevati. V nadalje  je  tek la  razprava, da bi čez zimo organizirali 
razna predavanja, drugi del p redavanja  pa  tud i prikazovanja 
diapozitivov iz p laninstva v gorah. Obenem bi tud i želeli prikazati 
kakšen film, v kolikor bi ga uspeli dobiti od PZS, da ne  bi na 
stalo m rtvilo  izven sezone. Tako bo po možnosti tu d i u rejeno ža 
sm učarje člane PD Kidričevo, v  kolikor bo za to  zainteresiranost. 
Razprava je  tud i tek la  o nabavi ročne vlečnice v kolikor bi se 
dobila sredstva, saj b i bilo to v  korist vsem  občanom. PD Kidriče
vo pa n im a toliko sredstev, da bi plačalo oglas, k i je  obvezen po 
sklepu PZS, vsakega društva, ke r se s tem i sredstvi plačuje P la
ninski vestnik, pošta, vodniki gorskih reševalnih vodnikov, odn. 
vodnike gorske straže, sem inarji te r  razni učbeniki in  razne d ru 
ge dajatve. To m ora p lačati vsako PD do konca le ta  v  znesku 
1.200,00 din. Zato smo tu d i sklenili, da zaprosimo TOZD za po
moč, tud i izven KS, v  kolikor bi uspeli, ke r bomo drugače mo
rali izplačati zadnja sredstva, ki se še nahajajo  v  blagajni.

Uredili smo prostor v  bloku 13 a, z m inim alnim i sredstvi, da 
se bomo lahko tam  sestajali. Tako se bomo trudili, da postane naš 
program  PD Kidričevo za leto 1979 najbolj izpeljan, seveda s po
močjo vseh, ki se bodo n a  kakšen koli način  vključevali a li po
m agali izpeljati zadane naloge PD Kidričevo te r  vključiti čim  več 
m lajših  v  vrste  planincev, za našo zdravo okolje.

Konrad Zorec

Z A H V A L A

Podpisani Martin Že
rak iz Kidričevega, se 
najlepše zahvaljujem 
svojim sodelavcem, iz 
strojnega vzdrževanja 
Glinice, za darilo, ki so 
mi ga podarili pri od
hodu v pokoj.

Nadalje prisrčna 
hvala sindikalni orga
nizaciji TOZD vzdrže
vanje za pogostitev in

darilo, ki mi bo ostalo 
v trajnem spominu na 
delovno organizacijo 
TGA.

Vsem še enkrat naj
lepša hvala z željo, da 
bi imeli tudi v bodoče 
še mnogo delovnih u- 
spehov.

Martin Žerak

Reševalcem novoletne 
nagradne križanke

Rešitve nagradne kri
žanke pošljite najkasne
je do 8 . januarja 1979 
v pisarno sindikata TGA 
ali pa jih osebno oddaj

te tovarišici Romani 
Krebs.

Trije izžrebani reševal
ci bodo prejeli knjižne 
nagrade!

»ALUMINIJ« izdaja delavski svet Tovarne glinice in alumi
nija »Boris Kidrič« Kidričevo — Uredniški odbor sestavljajo: 
Viktor Markovič — predsednik, Franc Meško —  odgovorni 
urednik, Srdan Mohorič, Djordje Panzalovič, Viktorija Pe- 
tauer, Stane Medik — Fotografije: Stojan Kerbler, dipl. ing. 
Tehnični urednik Franček Štefanec —  Tisk: ZGEP »Pomurski 
tisk«, TOZD tiskarna, Murska Sobota — Člani kolektiva in 
upokojenci dobivajo list brezplačno — Rokopisov in slik ne 
vračamo.
Oproščeno temeljnega prometnega davka po mnenju Se
kretariata za informacije pri IS Slovenije št. 421-1/72 z dne 
24. oktobra 1975. Naklada 2700 izvodov.
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